
zpravodaj městyse krucemburk 4/2022

První adventní neděli 27. listopadu byl za hojné účasti rodičů 
s dětmi i ostatních občanů Krucemburku a okolí slavnostně rozsví-
cen vánoční strom na náměstí. Při slavnosti vystoupily děti z MŠ 
pod vedením Marty Mísařové a Dany Myškové s  pásmem básni-
ček, Sboreček a Chrámový pěvecký sbor pod vedením paní Marty 
Rejškové zazpíval koledy. Sváteční řeč pronesl farář Marek Vanča, 
páter Pavel Seidl strom posvětil. Během celého programu rozdá-
vali andílci výborné perníčky, které připravily děti ze ZŠ ve spolu-
práci s kuchařkami. Žáci ZUŠ pod vedením paní Jitky Podrazilové 
připravili drobné dárečky a vánoční přáníčka. Na závěr slavnosti 
děti společně vypustily balonky s vánočními přáníčky, které pro ně 
připravily zaměstnankyně ÚM.

Koupí horkého čaje a teplého svařáku, které připravili členové 
Sboru dobrovolných hasičů, a příspěvkem do kasičky přítomní při-
spěli k lepšímu životu dětem z Dětského domova v Nové Vsi u Cho-
těboře. Celkem se vybralo 7.163 Kč. Všem účinkujícím patří velké 
poděkování, za pomoc při organizaci děkujeme členům SDH a za 
ozvučení Dušanu Mikuleckému.

ROZSVÍCENÍ  VÁNOČNÍHO  STROMU

Konečně je tu po roce zas
ten sváteční vánoční čas.
Vůně perníčků a borovic 
potěší každého nejvíc.

Po roce je tu zas
ten čarovný kouzelný čas.
Vločky vzduchem poletují
a oznamují, 
že Vánoce přijdou zas. 

Přišla zima
Přišla zima, přišel mráz,
kam se dárku, kam schováš?
Maminka peče perníček,
tatínek zdobí stromeček
a já, já hledám dáreček. 

Martina Dvořáková

Vánoční
 čas

Magdaléna 
Mikulecká

Háčkovaný betlém – Naďa Plíšková
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Dne 5. listopadu se již podruhé 
v  letošním roce uskutečnilo slav-
nostní vítání nově narozených 
občánků. V  Obřadní síni městyse 
Krucemburk nové občánky a jejich 
rodiče slavnostně přivítal starosta 
městyse Mgr. Otto Kohout společ-
ně s  paní místostarostkou Dag-
mar Sobotkovou. Děti z  mateřské 
školky přednesly milé básničky 
a o hudební doprovod se postaraly 
Jana Vašíčková a Monika Vašková. 
Novými občánky Krucemburku 
jsou Ema Ondráčková, Antonín 
Patera, Adam Pátek, Libor Šob 
a Lucie Šobová. Rodičům i dětem 
přejeme hlavně pevné zdraví, hod-
ně štěstí a spokojenosti.

20. října se uskutečnilo ustavující zasedá-
ní Zastupitelstva městyse Krucemburk, na 
němž proběhla volba starosty, místosta-
rosty a  členů RM. Starostou byl zvolen 
Mgr.  Otto Kohout, místostarostkou Dag-
mar Sobotková, členy RM Ing. Jiří Kasal, 
Roman Kopecký a Lukáš Dohnal

Na fotografii je zastupitelstvo po ustavu-
jícím zasedání. Zleva: Patrik Otradovský, 
Luboš Pleskač, Miloslav Losenický, Jiří 
Kasal, Zbyněk Holas, Miroslav Zvolánek, 
Jiří Kohl, Otto Kohout Dagmar Sobotková, 
Roman Kopecký, Lukáš Dohnal, Jaroslav 
Dohnal, Martin Strašil, Roman Brychnáč. 
Na fotografii není Josef Strašil.

Dne 17. listopadu 2022 oslavili man-
želé Marie a  Václav Vavrouškovi 
ze Starého Ranska 60 let společné-
ho života.

Děkujeme jim za lásku, výcho-
vu, trpělivost, obětavost, podporu 
a především za zkušenosti a životní 
hodnoty, které nám předali. Gratu-
lujeme, přejeme jim hodně zdraví 
a další nádherné společné roky.

 S láskou děti, vnoučata a pravnoučata.

NOVÉ ZASTUPITELSTVO

KNIHOVNICKÁ SLAVNOST BLAHOPřÁNÍ

Každoročně probíhá v  Krajské 
knihovně v  Havlíčkově Brodě kni-
hovnická slavnost, na které je oce-
něna práce knihovníků. Do této akce 
jsou zahrnuty knihovny v celém Kra-
ji Vysočina. Podle stanovených krité-
rií je vybrána z každého okresu jed-
na vítězná knihovna. Letos se naší 
knihovně v  Krucemburku podařilo 
dostat mezi nominované a  posléze 
i mezi vítěze. 

Z  Krajské knihovny jsme si odvezly 
dvě ocenění: jedno za knihovnic-
kou činnost týkající se celkové práce 
v  knihovně a  druhé obdržela paní 
Jana Coufalová za dlouholetou spo-
lupráci. Za získané ocenění moc dě-
kujeme. 

za knihovnu Olga Kotenová

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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V nově zrekonstruovaných učebnách jsme 
si velmi rychle zvykli a naše školní práce se 
nám daří. Prvňáčci už znají řadu písmenek 
a  číslic, mají novou třídu školní družiny, 
kde tráví čas po dopoledním vyučování. 
Právě v družině proběhlo v rámci projektu 
„Celé Česko čte dětem“ příjemné odpoled-
ne nad knihou. Tentokrát dětem četla nová 
paní vychovatelka Markéta Laštovičko-
vá z knihy „Byla jednou koťata“ od Ljuby 
Štíplové. Děti znaly příběhy z  Večerníčků 
a  stihly si poskládat jeho papírovou če-
pici. K  dalším kulturním zážitkům patři-
la návštěva ve Východočeském divadle 
v  Pardubicích. Žáci 1. stupně zhlédli po-
hádku Maxipes Fík a  žáci 2. stupně Kytici 
od Karla Jaromíra Erbena. Obě představení 
byla zdařilá a líbila se. Začátkem listopadu 
se žáci 3.–6. třídy vypravili na exkurzi do 
Prahy, kde s  průvodcem navštívili Hrad, 
katedrálu svatého Víta, Vladislavský palác 
ve Starém královském paláci, prošli Zla-
tou uličkou a svoji prohlídku zakončili na 
Karlově mostě. I když je za celý den bolely 
nohy a počasí jim vůbec nepřálo, viděli kus 
historie našeho hlavního města. Netradič-
ní formou si zopakovali vědomosti z vlasti-

vědy a dějepisu a od průvodců se dozvěděli 
zase něco nového. 

Začátkem října proběhla třídní schůzka 
pro 9. ročník, na níž rodiče dostali infor-
mace o přijímacím řízení a návod, jak vy-
plnit přihlášky na střední školy. Zároveň 
se uskutečnila beseda se zástupci střed-
ních škol z Chotěboře, Žďáru nad Sázavou 
a Havlíčkova Brodu. Deváťáci také navští-
vili Přehlídku středních škol v Havlíčkově 
Brodu a střední OA a Hotelovou školu, kde 
získali další informace o středních školách 
v  našem regionu, aby jejich rozhodová-

ní o  budoucí střední škole bylo snazší. 
V  rámci pracovních činností se seznámili 
v  Zemědělské akciové společnosti s  výro-
bou rostlinnou a živočišnou a prošli si jed-
notlivé provozy. Také zde mohli načerpat 
informace pro studium na střední země-
dělské škole.

Žáci 9. třídy se zúčastnili celorepubliko-
vého testování z českého jazyka, matema-
tiky, anglického jazyka a obecně studijních 
předpokladů v  rámci projektu „Národní 
testování 9. tříd 2022–23“, které uskutečni-
la vzdělávací společnost SCIO. 

ZPRÁVY Z NAŠÍ ZŠ

Podzim nás štědře obdarovával a  to bylo 
vidět při návratu z procházek. Ve třídách se 
hromadily kaštany, šípky, žaludy, listy, trá-
vy, květy, různé větvičky apod. Ty nezůstaly 
bez užitku a hodily se nám při projektovém 
dýňovém dni s názvem Jak skřítek Podzim-
níček čaroval na zahradě MŠ. Rodiče spolu 
s  dětmi dlabali a  vyřezávali dýně, sesta-
vovali z  přírodnin mandely. Ostatní zbylé 
věci se velice dobře hodily při tvořivé dílně, 
která se konala v rámci projektu Staročes-
ké Vánoce v  MŠ aneb co to ve školce voní, 
děti, vanilka a skořice, to jsou přece Vánoce; 
pod rukama šikovných rodičů a dětí vzni-
kaly překrásné a originální adventní věnce, 
ozdoby na venkovní stromeček, svícánky. 
Po  skončení tvořivé dílny jsme se všichni 
sešli před MŠ u ozdobeného a rozsvícené-
ho stromečku, kde jsme si zazpívali koledy. 
Zbytek přírodnin jsme věnovali myslivcům, 
kteří nám za to udělali besedu pro děti 
o zvířátkách a lese.

Na základě spolupráce se základní školou 
jezdili naši předškoláci na plavání do bazé-
nu v  Hlinsku v  Čechách a  bruslit do  Cho-
těboře. MŠ všechny děti, které se účastnily 
těchto aktivit, odměnila medailemi.

Naše děti měly nádherný zážitek při 
loutkovém představení, které nám zahrála 
představitelka Popelky paní Eva Hrušková 
se svým synem.

Koncem listopadu děti jely na dopoled-
ní výlet do Horní Krupé, kde byl připraven 

projekt Půjdem spolu do Betléma. Děti si 
prohlédly betlémy, vyrobily si domů ozdo-
bené jablíčko a dozvěděly se, jaké byly vá-
noční tradice.

O  první adventní neděli přispěly i  naše 
děti ke slavnostní atmosféře, která pano-
vala u rozsvíceného stromečku na náměs-
tí. Svým malým vystoupením určitě zpest-
řily tyto hezké okamžiky.

A pak už jsme se těšili na měsíc, který je 
plný kouzel, tajemna a očekávání. Je to mě-
síc prosinec. Nejprve k nám zavítala Barbo-
ra, která do připravených velkých punčoch 
dala dětem perníkové srdce s  písmenem 
„B“. Pak přišla vzácná návštěva – Mikuláš 
se svou družinou. Co nám prozradí „Kniha 

hříchů“, jsme opravdu nevěděli, ale dopad-
lo to s námi dobře a mohli jsme se pustit do 
příprav na vánoční svátky: vyzdobit škol-
ku, napéct cukroví, nachystat ozdobičky na 
stromečky. Ve středu 13. prosince byl Štědrý 
den, slavnostně jsme si vyzdobili třídy, sto-
ly a těšili se na dárky, které jsme měli pod 
stromečkem. 15. prosince nás čekalo Kou-
zelné odpoledne s dětmi, rodiči, divadélkem 
Kozlík a vánočním pohoštěním. A na co se 
těšíme nejvíce? Na Štědrý den se stromeč-
kem, dárky a slavnostním obědem.

Zaměstnanci a děti naší MŠ děkují všem 
sponzorům a  příznivcům za dárky a  pod-
poru. Krásné svátky a hodně štěstí v  roce 
2023 přejí 

děti a zaměstnanci MŠ

Z děNÍ V MŠ

Žáci 3.–6. třídy na exkurzi v Praze
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Prostřednictvím testů si ověřili, co ovláda-
jí, a také na čem je třeba ještě zapracovat 
před přijímacími zkouškami, které je čekají 
v dubnu 2023.  Díky testování žáci porov-
nali své výsledky s  ostatními podle jejich 
volby budoucí střední školy. 

Začaly soutěže a mezi první z nich patřil 
přírodovědný KLOKAN. Žáci 8. a  9. třídy 
řešili matematické úlohy s  přesahem do 
zeměpisu, přírodopisu, informatiky, fyzi-
ky a  chemie. Nejlepších výsledků dosáhli 
František Kopecký, Vendula Valecká a Mir-
ka Vašková z  9. třídy. V  říjnu se konalo 
školní kolo matematické soutěže Pythago-
riády. Zúčastnili se všichni žáci 2. stupně. 
V šesté třídě zvítězila Lucie Rosická, v sed-
mé třídě Otto Kohout, v osmé třídě Matyáš 
Svoboda  a  v  deváté třídě  Sofie Bencová. 
Matyáš Svoboda postoupil do okresního 
kola. Žákyně 9. třídy Lenka Beránková, 
Kristýna Kohoutová, Romana Málková 
a Mirka Vašková se zúčastnily Přírodověd-
ného klání na Gymnáziu v Chotěboři, kde 
se celkem sešlo 10 základních škol z okolí 
Chotěboře. Z 1. kola soutěže Mladý chemik 
postoupily dvě žákyně 9. ročníku Petra To-
biášová a Vendula Valecká do 2. krajského 
kola, které proběhlo v Havlíčkově Brodě. 

Pro všechny žáky byly připraveny pre-
ventivní programy Policie ČR. Přiměřeně 
k věku dětí se 1.–3. třída dozvěděla o bez-
pečnosti dětí na silnici a na kole, 4. a 5. tří-
da – „Končím 1. stupeň, už si poradím 
a  budu pomáhat“, 6. třída měla program 
zaměřený na šikanu, 7. třída na nástrahy 
internetu a  sociálních sítí, 8. třída se do-

zvěděla o drogách a jejich rozšiřování, co je 
přestupek a trestný čin, 9. třída si rozšířila 
svoje znalosti o právním vědomí a nemoci 
AIDS. Všechny programy byly doplněny 
ukázkami ze života a interaktivními hrami. 
Starší žáci vyplnili dotazník ze získaných 
poznatků. Preventivní beseda „Alkohol 
u  žáků ZŠ“ se konala v  7. a  8. třídě, byla 
záživná, ale zároveň žáky varovala a byly 
ukázány i  odstrašující příklady při požití 
nadměrného množství alkoholu u mladist-
vých. Velmi přínosný pro žáky 9. ročníku 
byl celokrajský projekt První pomoc do 
škol, který si klade za cíl poskytnout mla-
dým lidem základní znalosti v poskytování 
laické zdravotnické první pomoci.

Léto předalo žezlo vlády podzimu, do-
rostly podzimní plody a stromy se zbarvily 
do žluta, oranžova a červena. Žáci 1. stup-
ně si vytvořili výstavku netradičních vý-
pěstků podzimu, přinesli plody různých 
tvarů i velikostí – dýně, brambory, mrkve, 
kedlubny, mišpule, paprikookurky. Výsta-
va byla stejně barevná jako podzimní pří-
roda za oknem. 

Po třech měsících skončili svůj plavecký 
výcvik žáci 3. a 4. třídy. Deset lekcí v Pla-
veckém bazénu v Hlinsku stačilo k  tomu, 
aby žáci obdrželi „mokré vysvědčení“, 
znamení toho, že plavat umějí. 

Pro rozvoj tělesné kondice a  zpestření 
výuky tělesné výchovy na 1. a 2. stupni lek-
torka Mgr. Hana Nováková doprovázena ta-
nečníkem z Gambie Akassa Badje předved-
la žákům v  projektu „Pohyb a  tanec jako 
spolunositel poznání“ pohybovou průpra-

vu, uvolnění částí těla. Sami žáci si vyzkou-
šeli kroky pro vytvoření tance, který vychá-
zí z  afrických zvyků a  pohádek. Na  závěr 
společně bubnovali na djembe. Rozvoj 
tělesné kondice u  žáků upevnilo florba-
lové utkání žáků 5.–7. tříd. V Chotěboři se 
uskutečnilo okrskové kolo, ve kterém byli 
naši chlapci velmi úspěšní, umístili se na 
výborném 1.  místě a  zároveň postoupili 
do okresního kola, které proběhlo ve Svět-
lé nad  Sázavou. Zde chlapci obsadili páté 
místo. Dívky v kategorii III vybojovaly krás-
né třetí místo. Žáci 8. a 9. třídy se v okrsko-
vém kole umístili na pěkném 4. místě. 

Rodilá mluvčí Béatrice Na Champassak 
pravidelně jedenkrát za měsíc docházela 
na hodiny anglického jazyka v 6.–9. třídě. 
Společně se žáky hovořili o jídle, svátcích, 
oblečení, volném čase a  anglicky mluví-
cích zemích. 

Na konci listopadu se v naší školní dru-
žině uskutečnilo tradiční adventní zpívání. 
Při vůni vánočního čaje a za doprovodu ky-
tary a rytmických nástrojů všichni přítom-
ní přezpívali snad všechny známé vánoční 
koledy a písničky.

Jako každým rokem, tak i  letos naši 
školu navštívil Mikuláš s čerty a andělem. 
Některá „zlobidla“ měla asi trochu obavy, 
jestli je čerti neodnesou v pytli, ale Miku-
láš děti ochránil a  obdaroval sladkostmi. 
Děti 1. stupně navštívily v adventním čase 
místní knihovnu, kde pro ně byl připraven 
program s  vánočními zvyky a  tradicemi. 
Vánoční výstava na naší škole provoně-
la jehličím a  vonnými svíčkami chodby. 
Všichni žáci vyráběli na výstavu podle 
svých možností a věku výrobky – advent-
ní věnce, ozdoby na stromečky, přáníčka, 
svícny, používali různé materiály a  tech-
niky, aby návštěvníci měli co obdivovat. 
Rodiče a  prarodiče i  ostatní návštěvníci 
hodnotili výstavu velmi kladně, ocenili 
množství výrobků a dětskou zručnost. 

Pokračování – Zprávy ZŠ

1 Přírodovědné klání, Gymnázium Chotěboř
2 ČEPS Cup 2022
3 Pohyb a tanec jako spolunositel poznání
4 Okresní kolo ve florbale, dívky kat. III1

3 4
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V letošním školním roce navštěvuje ZUŠku, 
pobočku v Krucemburku, celkem 81 žáků. 
Z toho 69 žáků navštěvuje výuku v Krucem-
burku a 12 žáků se vzdělává ve Ždírci, kde 
máme detašované pracoviště.

Do hudebního oboru chodí 24 žáků. Vyu-
čujícími jsou Marta Rejšková, Alena Fuxo-
vá a Milan Moc. Největší zájem je o výuku 
klavíru. V hudebním oboru se zde učí děti 
hře na varhany, zobcovou flétnu, saxofon, 
klarinet a zpěvu sólovému i sborovému.

Výtvarný obor navštěvuje 21 žáků. 
Od  září „výtvarku“ vyučuje Jitka Podra-
zilová. Děti se zde seznámí s  různými vý-
tvarnými technikami – od kresby uhlem, 
přes klasické grafické techniky, modelová-
ní s  hlínou a  práci s  textilem. Ve starších 
ročnících se seznamují s dějinami umění. 

Zatím máme výtvarně zpracované téma 
Plody a bobule. Nyní pracujeme na tématu 
Příběh cukru.

Od října se zde v  pobočce vyučuje také 
taneční obor. Vede ho paní učitelka Sylvie 
Brabec (dříve Tonarová). Paní učitelka se po 
letech vrátila do Krucemburku. V minulosti 
vyučovala tanec v Bílé vile. Do taneční prů-
pravy chodí 24 děvčat. Vedení školy nám 
pro výuku tance poskytlo malou tělocvičnu. 
Tímto mockrát děkujeme za vstřícnost.

V  ZŠ Ždírec probíhá výuka hudebního 
oboru. Vyučují tam 3  učitelé – Alena Fu-
xová, Milan Moc a  Anežka Bezoušková. 
Vyučuje se zde hra na klavír, sólový zpěv, 
hra na saxofon, akordeon nebo zobcovou 
flétnu. I zde se učí povinná hudební nauka.

 V září tohoto roku zastupitelstvo městy-
se Krucemburk schválilo investice na 
modernizaci pobočky. Rekonstrukce 
probíhá za provozu. Od října se po-
dařilo zrenovovat podlahové krytiny. 
Ve všech hudebních třídách a  v  sále 
se parkety brousily a  lakovaly. Ve vý-
tvarném oboru se pokládalo lino. Práci 
prováděla firma AZ parket z Chotěboře. 
V sále se instalovalo pódium. Materiál 
sponzorsky věnovala firma Lana. Truh-
lářskou práci pak provedl pan Starý ze 
Ždírce. V  sále jsou nové pohodlnější 
židle a akustiku vylepšily záclony a zá-

věsy. Celý prostor tak působí čistším, ale zá-
roveň útulnějším dojmem. Realizaci záclon 
a závěsů provedla firma Tolla z Chotěboře. 
Ve dvou učebnách jsou nové koberce. 

Ve třídě výtvarného oboru musela být 
odstraněna původní stará omítka a  třída 
je čistě vybílena. Jsou objednané stolky 
se sklápěcí deskou, takže výtvarníci se mají 
na co těšit. V sále nám ještě chybí vymalo-
vat a na pódium položit koberec. Plně dou-
fám, že se to do vánočního koncertu stihne. 
Žáci z  výtvarného oboru sál i  chodbu vy-
zdobí svými výtvarnými pracemi. 

Chtěla bych poděkovat zastupitelstvu 
městyse Krucemburk za finanční podporu, 
firmě Lana za poskytnutý materiál. Děkuji 
všem učitelům i paní Pečenkové za pomoc 
při úklidu, žákům, rodičům i učitelům ZŠ za 
trpělivost. I nadále se budeme snažit, aby-
chom žákům, ale i učitelům postupně budo-
vali příjemné a bezpečné prostředí výuky. 

I přes probíhající rekonstrukci se v sále 
uskutečnily již dva žákovské koncerty. 
Můžeme se těšit na dva vánoční koncerty, 
které proběhnou 13. a 15. prosince. Výtvar-
ný obor se pak připojí k  Vánoční výstavě 
ZŠ, která se uskuteční 14.  a  15. prosince. 
V  adventní době bude v  předsíni kostela 
sv.  Mikuláše opět menší výstava. Všichni 
jste srdečně zváni!

za pobočku Krucemburk Jitka Podrazilová

 

NOVÝ KONVEKTOMAT V KUCHYNI ZŠ
V říjnu byl pořízen konvektomat RETIGO BLUE VISION 
pro školní kuchyni ZŠ. Konvektomat usnadní práci ku-
chařek a  zrychlí přípravu jídel pro strávníky. Jedná se 
také o zdravější způsob úpravy jídel. V dnešní době při-
náší také úsporu energie a vody.

Celková cena konvektomatu byla 299.523,17 Kč, dota-
ce z Programu rozvoje venkova Státního zemědělského 
intervenčního fondu ve výši necelých 240.000 Kč. Žá-
dost byla podána přes MAS Havlíčkův kraj.

Projekt MODERnIzACE KuChyně záKLADní ŠKOLy KRuCEMbuRK  
je spolufinancován Evropskou unií. Cílem projektu je podpora projektů 
konečných žadatelů naplňující cíle SCLLD MAS Havlíčkův kraj, o.p.s.

ZÁKLAdNÍ UMěLECKÁ ŠKOLA 

Přiblížil se nám poslední školní den v ka-
lendářním roce 2022. Dopoledne tentokrát 
uteklo velmi rychle. Po besídkách ve třídě 
a  předání drobných dárečků kamarádům 
jsme v  kině zhlédli pohádku Princezna 
zakletá v  čase 2. Poté již žáci spokojeně 
odcházeli do svých domovů v  očekávání 
příchodu Vánoc. Všichni se těšili na nad-
cházející svátky, období klidu strávené 
v kruhu rodiny.

Všem čtenářům Domova přejeme bílé 
Vánoce, hodně zdraví a  pohody do nad-
cházejícího roku 2023. 

kolektiv zaměstnanců ZŠ

Třída A. Fuxové po rekonstrukci Sál po rekonstrukci

Sál před rekonstrukcí
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č. k. Příjmení, jméno, tituly Věk Nav. strana Hlasy % Poř.
Společně za změnu

1 Havlíček Jiří Mgr. 65 STAN 94 9,38 1
1 Šulcová Zuzana 45 STAN 58 5,78 3
1 Zvolánek Zdeněk 29 NK 68 6,78 4
1 Soukupová Iveta Ing. 55 STAN 56 5,58 5
1 Horák Pavel 51 NK 72 7,18 6
1 Zvolánková Monika 29 STAN 56 5,58 7
1 Přiklopil Jiří 52 NK 84 8,38 2
1 Pátková Tereza 32 STAN 62 6,18 8
1 Jáger Milan 44 NK 65 6,48 9
1 Soukupová Anna 23 STAN 61 6,08 10
1 Strašil Josef 68 nK 101 10,07 1*
1 Joska Petr 39 STAN 52 5,18 11
1 Rezek Jaroslav 51 NK 54 5,38 12
1 Pátek Jan 33 STAN 49 4,89 13
1 Mifka Jaromír 65 NK 70 6,98 14

ODS a nezávislí kandidáti
2 Kohout Otto Mgr. 42 ODS 358 10,09 1*
2 Sobotková Dagmar 50 nK 285 8,03 2*
2 Pleskač Luboš Ing. 58 nK 278 7,84 3*
2 zvolánek Miroslav 39 nK 223 6,29 4*
2 holas zbyněk 34 nK 246 6,93 5*
2 Jonáš Martin 38 NK 244 6,88 1
2 Šob Petr 37 NK 218 6,14 2
2 Zvolánek Ondřej Ing. 35 NK 215 6,06 3
2 Hudec Vojtěch 25 NK 221 6,23 4
2 Dostál Ondřej 33 NK 207 5,83 5
2 Šešulka Vilém 48 NK 249 7,02 6
2 Losenický Karel 67 NK 193 5,44 7
2 Kadlecová Eva 52 NK 233 6,57 8
2 Hřebíček Lukáš Ing. 35 NK 214 6,03 9
2 Coufal Petr 78 ODS 161 4,54 10

SNK pro rozvoj Krucemburku
3 Otradovský Patrik 45 nK 176 11,83 2*
3 Valecký Jan 46 NK 133 8,94 1
3 Máčel Martin 58 NK 89 5,98 4
3 Břeňová Dagmar Ing. DiS. 52 NK 126 8,47 2
3 Kohl Jiří Ing. 66 nK 182 12,23 1*
3 Šiller Michal 44 NK 70 4,7 5
3 Votava Michal 42 NK 121 8,13 3
3 Losenická Eliška 36 NK 84 5,64 6
3 Novotná Michaela 40 NK 77 5,17 7
3 Kunzová Kateřina Ing. 41 NK 68 4,57 8
3 Legát Vlastislav 49 NK 96 6,45 9
3 Kunz Lukáš 42 NK 61 4,1 10
3 Kamarád Jiří 78 NK 84 5,64 11
3 Stunová Alžběta 34 NK 65 4,37 12
3 Tulach David 45 NK 55 3,69 13

KDU-ČSL
4 Kasal Jiří Ing. 59 KDu-ČSL 138 10,15 1*
4 Losenický Miloslav 44 KDu-ČSL 106 7,79 2*
4 Janda Filip Bc. 31 KDU-ČSL 86 6,32 1
4 Zrzavý Ondřej 42 KDU-ČSL 85 6,25 2
4 Málková Ludmila Mgr. 38 KDU-ČSL 91 6,69 3
4 Ježek Petr DiS. 35 KDU-ČSL 97 7,13 4
4 Vašíčková Jana Mgr. 36 KDU-ČSL 95 6,99 5
4 Málek Jan Ing. 30 KDU-ČSL 86 6,32 6
4 Janáčková Eva Mgr. 39 KDU-ČSL 92 6,76 7
4 Málek Jiří Ing. 32 KDU-ČSL 81 5,96 8
4 Zrzavý Jiří 70 KDU-ČSL 73 5,37 9
4 Janda Jiří 59 KDU-ČSL 74 5,44 10
4 Janáček Vít 67 KDU-ČSL 83 6,1 11
4 Málek Ondřej Ing. 34 KDU-ČSL 89 6,54 12
4 Jandová Hana 56 KDU-ČSL 83 6,1 13

NOVÁ VOLBA
5 Dohnal Lukáš 39 nK 291 8,03 2*
5 Kopecký Roman 49 nK 317 8,74 1*
5 Strašil Martin 51 nK 282 7,78 3*
5 Strašil Luděk 54 NK 248 6,84 1
5 Dohnal Jaroslav 58 nK 267 7,36 4*
5 Kučera Vít 45 NK 242 6,67 2
5 Šulcová Lenka 43 NK 211 5,82 3
5 brychnáč Roman 43 nK 267 7,36 5*
5 Říha Martin 33 NK 227 6,26 4
5 Žižková Dana 45 NK 214 5,9 5
5 Vavroušek Martin 25 NK 217 5,98 6
5 Pejchl Vlastimil 46 NK 222 6,12 7
5 Šulc Jan 47 NK 206 5,68 8
5 Křesťan Tomáš 29 NK 210 5,79 9
5 Kasal Martin 50 NK 202 5,57 10

Vážení Krucemburští, Ranečtí a Hlubočtí,
před více než dvěma měsíci proběhly 
v Krucemburku, Hluboké a Starém Ran-
sku volby do zastupitelstva obce. Z 15 vo-
lených jsou čtyři nově zvolení zastupite-
lé. Na ustavujícím zasedání byla zvolena 
Rada městyse ve složení Mgr. Otto Kohout, Dagmar Sobotková, 
Ing. Jiří Kasal, Roman Kopecký a Lukáš Dohnal.

Rád bych touto cestou poděkoval vám občanům za hlasy ve 
volbách a zastupitelům za důvěru, kterou mi projevili zvolením 
starostou obce. Budu se snažit tuto důvěru nezklamat. Pevně 
věřím, že i všichni zastupitelé mají velkou chuť do práce a bu-
deme společně další čtyři roky budovat a zvelebovat naši obec.

Před námi je nyní volba výborů a komisí obce. Výbory zastu-
pitelstva obce a komise rady obce výrazně pomáhají řídit obec, 
kontrolují rozhodnutí obce, doporučují, pomáhají, organizují 
kulturně-společenské akce, pomáhají oslavovat významné 
životní události občanů, vyjadřují se k  připravované výstav-
bě v obci, připravují a připomínkují návrhy v oblasti školství, 
sportu a mládeže, podávají návrhy v oblasti krizového řízení, 
povodňové ochrany, požární ochrany, zajištění bezpečnosti 
dopravy, veřejného pořádku atd. Ze zákona zřizuje zastupitel-
stvo finanční a kontrolní výbor. Zřízení dalších výborů a komisí 
je v kompetenci zastupitelstva a  rady obce. V současné době 
v naší obci fungují pouze finanční a kontrolní výbor. Ostatní, 
jako jsou osadní výbory pro Staré Ransko a Hlubokou, nebyly 
zřízeny pro nezájem občanů.

Stejně tak dnes při Radě městyse nepracují žádné komise, 
kromě komise životního prostředí na úseku přenesené působ-
nosti v oblasti kácení dřevin a povodňové komise, jejíž funkci 
zastávají zvolení radní.

V posledních komunálních volbách se o zastupitelské posty 
ucházelo mnoho kandidátů. Je vidět, že je o dění v obci zájem, 
kandidují i  mladší generace, a  to mne těší. Důležité je, aby 
kandidáti, a to i ti, kteří nebyli zvoleni do zastupitelstva, chtěli 
pracovat a  zapojit se do dění v  obci ve výborech a  komisích. 
Nebojte se tedy oslovit lídry svých kandidátek nebo se přímo 
zastavit na úřadě v kanceláři starosty nebo místostarostky.

V posledním čísle časopisu Domov jsem předkládal souhrn 
připravených projektů a projektů v realizaci. K některým píšu 
níže pár aktuálních informací.

V současné době dokončujeme výstavbu v průmyslové zóně 
a zároveň probíhá soutěž na zhotovitele stavby cyklostezky na 
Staré Ransko, která se bude realizovat v  roce 2023. Připravili 
jsme žádost o dotaci na modernizaci odborných učeben a ka-
binetů v ZŠ v celkové hodnotě cca 35 mil. Kč. V případě získání 
dotace proběhne realizace v roce 2024. V říjnu jsme do jídelny 
ZŠ pořídili konvektomat v hodnotě 299.523 Kč s dotací bezmála 
240.000 Kč. Ve spolupráci s  hasiči jsme provedli dovybavení 
zázemí hasičské zbrojnice nábytkem. Do konce tohoto roku 
bude dokončeno vybavení učebny fyziky, chemie a  dílen no-
vým nábytkem a pomůckami. 

Vážení spoluobčané,
po slavnostním rozsvícení vánočního stromu jsme pro vás při-
pravili již tradiční ohňostroj, kterým společně oslavíme příchod 
nového roku. Nyní nás čekají sváteční dny prožité v  poklidu 
a rodinné pohodě. Přeji vám příjemné prožití svátků vánočních 
a mnoho dětských i dospělých radostných úsměvů nad dárky 
pod stromečkem, v novém roce mnoho zdraví, štěstí a radosti 
v pracovním i soukromém životě.

Mgr. Otto Kohout

Motto: „Člověk přišel na svět proto, aby tady byl, pracoval a žil. Jen moudrý 
se snaží náš svět postrčit dál, posunout výš. A jen vůl mu v tom brání.“ 
(Jan Werich – herec)

SLOVO STAROSTY VÝSLEdKY KOMUNÁLNÍCH VOLEB 2022
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Volič
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy 
prokáže svou totožnost, státní občanství 
České republiky (platným občanským prů-
kazem, cestovním pasem). Neprokáže-li 
uvedené skutečnosti stanovenými doklady, 
nebude mu hlasování umožněno. Volič, 
který je zapsán v  dodatku stálého sezna-
mu voličů, prokáže svou totožnost, ales-
poň druhý den voleb dosáhl věku nejmé-
ně 18 let a je přihlášen k trvalému pobytu 
v  obci, za předpokladu, že u  voliče nena-
stala překážka ve výkonu volebního práva. 

Voliči nebude umožněno hlasování, po-
kud nevstoupí do prostoru určeného pro 
vložení hlasovacího lístku do úřední obálky. 
Volič může požádat ze závažných, zejména 
zdravotních důvodů Úřad městyse Krucem-
burk a  ve dnech voleb okrskovou volební 
komisi o umožnění hlasování do přenosné 
volební schránky (tel. 569 697 320).

hlasovací lístky
Každému voliči budou doručeny tři dny 
přede dnem voleb hlasovací lístky spolu 

s informačním letákem, v němž budou vo-
liči seznámeni s údaji potřebnými pro reali-
zaci volebního práva. Ve dnech voleb volič 
může obdržet lístky i ve volební místnosti.

Voličské průkazy pro volbu 
prezidenta republiky 
Voličské průkazy vydává podatelna Úřadu 
městyse Krucemburk, žádost je umístěna 
rovněž na www.krucemburk.cz. 

Voličské průkazy pro volbu prezidenta re-
publiky I. a II. kolo volby

Žádost o  voličské průkazy pro voliče 
z  městyse Krucemburk přijímá podatelna 
Úřadu městyse, konec lhůty pro doruče-
ní žádosti o  vydání voličského průkazu 
v listinné podobě s úředně ověřeným pod-
pisem voliče, nebo v elektronické podobě 
zaslané prostřednictvím datové schránky 
je 6. 1. 2023, konec lhůty pro osobní podá-
ní žádosti je 11. 1. 2023. Počátek lhůty, kdy 
může obecní úřad nejdříve předat voličský 
průkaz osobně voliči nebo osobě, která se 

prokáže plnou mocí s ověřeným podpisem 
voliče žádajícího o vydání voličského prů-
kazu, nebo jej voliči zaslat, je 29. 12. 2022.

Voličské průkazy pro volbu prezidenta re-
publiky II. kolo volby

Žádost o  voličské průkazy pro voliče 
z  městyse Krucemburk přijímá podatelna 
Úřadu městyse, konec lhůty pro doručení 
žádosti o vydání voličského průkazu v lis-
tinné podobě s  úředně ověřeným podpi-
sem voliče, nebo v elektronické podobě za-
slané prostřednictvím datové schránky je 
20. 1. 2023, konec lhůty pro osobní podání 
žádosti je 25. 1. 2023. Počátek lhůty, kdy 
může obecní úřad nejdříve předat voličský 
průkaz osobně voliči nebo osobě, která se 
prokáže plnou mocí s ověřeným podpisem 
voliče žádajícího o vydání voličského prů-
kazu, nebo jej voliči zaslat, je 29. 12. 2022.

ve volebním okrsku č. 3 – Krucemburk, Hlu-
boká je volební místnost: Hluboká čp. 13, 
582 66 Krucemburk (penzion U Strašilů) 
pro voliče podle místa, kde je přihlášen 
k trvalému pobytu: HLUBOKÁ.

Stanovení minimálního počtu 
členů okrskových volebních komisí
Volební okrsek č. 1, KRUCEMBURK 

Počet členů komise: 10 
Volební okrsek č. 2, STARÉ RANSKO 

Počet členů komise: 5 
Volební okrsek č. 3, HLUBOKÁ 

Počet členů komise: 4 

Jmenovaní zapisovatelé volebních komisí 
Volební okrsek č. 1, KRUCEMBURK 

Radka Rudolfová
Volební okrsek č. 2, STARÉ RANSKO 

Ludmila Soukupová
Volební okrsek č. 3, HLUBOKÁ 

Daniela Soukupová

Starosta městyse Krucemburk podle zákona 
č. 275/2012 Sb., o volbě prezidenta republiky 
a o změně doplnění některých dalších záko-
nů ve znění pozdějších předpisů a vyhlášky 
č. 294/2012 Sb., k provedení některých usta-
novení zákona o volbě prezidenta republiky 
a o změně některých zákonů ve znění poz-
dějších předpisů, na  základě rozhodnutí 
předsedy Senátu České republiky zveřej-
něného ve Sbírce zákonů pod č. 207/2022 
oznamuje:

Doba konání voleb 
Volba prezidenta České republiky 
se uskuteční:
•	 v pátek 13. ledna 2023  

v době od 14.00 do 22.00 hodin
•	 v sobotu 14. ledna 2023  

v době od 8.00 do 14.00 hodin.

Případné druhé kolo volby se uskuteční:
•	 v pátek 27. ledna 2023  

v době od 14.00 do 22.00 hodin
•	 v sobotu 28. ledna 2023  

v době od 8.00 do 14.00 hodin.

Místem konání voleb
ve volebním okrsku č. 1  – Krucemburk 

je volební místnost: nám. Jana Zrzavého 
13, 582 66 Krucemburk (místnost Infor-
mačního centra) pro voliče podle mís-
ta, kde je přihlášen k trvalému pobytu: 
KRUCEMBURK.

ve volebním okrsku č. 2 – Krucemburk, Staré 
Ransko je volební místnost: Staré Ran-
sko čp. 88, 582 66 Krucemburk (místní 
knihovna) pro voliče podle místa, kde 
je přihlášen k  trvalému pobytu: STARÉ 
RANSKO.

OZNÁMENÍ VOLBA PREZIdENTA ČESKÉ REPUBLIKY

Za volební stranu Společně za 
změnu si  dovoluji poděkovat 
všem příznivcům a  voličům za 
projevenou přízeň v komunálních 
volbách 2022. 

Současně přeji všem občanům 
vše nejlepší, hodně zdraví, poho-
du s ohledem na životní okolnosti 
a osobní možnosti v roce 2023.

Jiří Havlíček

Areál tenisových antukových kurtů za so-
kolovnou si městys Krucemburk pronajal 
od TJ Sokol na 20 let. Tenisové kurty v Kru-
cemburku jsou postupně hlavně brigádně 
opravovány. Byla provedena oprava stře-
chy na zázemí kurtů, obložení klubovny 
zvenku i  zevnitř, vybudován nový systém 
zavlažování kurtů včetně nákupu čerpadla 
a oprava části oplocení kurtů. Každoročně 
obec podporuje údržbu nákupem antuky. 

V posledních letech hraje v Krucemburku 
tenis více a více sportovců. Tenisové kurty 
jsou využívány i k tréninkům mladých te-
nistů, které vede pan Petr Šrámek. Každo-
ročně obec podporuje finančně pořádané 
turnaje mládeže i dospělých. 

Na Starém Ransku bylo z  dotace pro-
gramu obnovy venkova vybudováno nové 
oplocení kurtů a nákup vybavení. 

Otto Kohout

POděKOVÁNÍ ZPRÁVY Z ÚřAdU MěSTYSE

TENISOVÉ KURTY V  KRUCEMBURKU A STARÉM RANSKU
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ZPRÁVY Z ÚřAdU MěSTYSE OdPAdOVÉ OKÉNKO

bioodpad – Koncem listopadu byl prove-
den poslední svoz bioodpadu z  hnědých 
kontejnerů rozmístěných po obci. Tento 
svoz byl již výjimečný, jelikož oficiálně 
firma AVE nahlásila poslední vývoz již na 
27. října. Domluvili jsme s nimi ještě jeden 
vývoz a stejně to je pro některé z Vás málo. 

Důvod, proč nebudeme navyšovat jejich 
kapacitu i četnost vývozu, je stále stejný – 
hnědé kontejnery nemají sloužit k vyhazo-
vání trávy, ořezu z větví či listí, ale pouze 
na zbytky rostlinného původu z  domác-
ností. Jsou případy, kdy ráno se kontejne-
ry vysypou a odpoledne jsou již naplněny 
– za dva dny přeplněny. Lidé v době, kdy 
nebyly hnědé kontejnery, běžně využívali 
na odpad ze zahrádek sběrný dvůr, nyní 
urputně vše cpou do hnědých popelnic 
a zvyšují náklady na odpadové hospodář-
ství – pokud by se vše vozilo na sběrný 
dvůr, nestálo by to obec téměř žádné pe-
níze. Letošní rok nás vývoz hnědých kon-
tejnerů vyšel na více než 55 tisíc a v příštím 
roce jistě dojde k navýšení ceny za vývoz.

Proto opět apeluji na všechny občany: vy-
užívejte na likvidaci odpadu více sběrný 
dvůr. Letos jsme navýšili otevírací dobu 
o jeden den a ještě v měsíci listopadu po-
nechali pátek, abychom Vám vývoz biood-
padu umožnili. Vždy je ještě možno otevřít 
po dohodě s obsluhou.

Komunální odpad – V  Hluboké i  přes 
naše upozornění došlo ke zničení černého 
kontejneru z důvodu vysypání žhavého po-
pelu do kontejneru. Kontejner to byl nový 
za cca 7.000 Kč. Kontejner již nelze opravit. 
Pokud se bude situace opakovat, budou 
kontejnery na komunální odpad ZRUŠENY. 
Každý občan má mít u své nemovitosti po-
pelnici na tento odpad a  obec má zajistit 
její vývoz.
Pneumatiky – Na sběrném dvoře se vy-
bírají použité pneumatiky zdarma, přes-
to nacházíme hodně často pneumatiky 
v  lese, u  popelnic, dokonce u  cesty směr 
Benátky (viz foto). Co k tomu dodat???

Sklo – Na stanoviště u Včelína byly do-
vezeny kontejnery na bílé i  barevné sklo. 

Kontejnery nám byly dány do zápůjčky 
od společnosti EKOKOM.

Na některých stanovištích byly vyměně-
ny nebo přidány kontejnery na plast či pa-
pír, taktéž získané formou zápůjčky od fir-
my EKOKOM.

Děkuji všem, kdo třídí odpad a využívají 
náš sběrný dvůr.

Dagmar Sobotková

Oznamujeme občanům, že od 1. ledna 2022 
již nejsou zasílána upozornění k  platbě 
poplatku za komunální odpad. Každý po-
platník má povinnost dle Obecně závazné 
vyhlášky č. 1/2022 mít uhrazen poplatek do 
31. 3. 2023 za aktuální kalendářní rok. 

U poplatku za psa je povinnost mít popla-
tek uhrazen do 28. 2. 2023.

Platbu přednostně provádějte elektronicky 
na níže uvedený účet městyse Krucemburk, 
případně i  v  hotovosti na Úřadu městyse 
Krucemburk v úředních hodinách (pondělí 
a středa 8.00 –11.30, 12.15 – 17.00 hodin).

Pro rok 2023 je sazba poplatku za KO 
700 Kč za osobu a rok.

Pokyny pro elektronickou platbu:
Číslo účtu: 1125171369/0800
Jako variabilní symbol uvádějte číslo 
domu + 3722 pro Krucemburk, 37221 pro 
Hlubokou a 37222 pro Staré Ransko.

Do zprávy pro příjemce napište: 
KO 2023 + jméno poplatníka za nemovitost
PES 2023 + jméno hlášeného majitele psa

Pokud provádíte platbu přes SIPO nebo 
máte nahlášenou e-mailovou adresu, 
toto oznámení se Vás netýká.

Upozorňujeme náJEMCE hRObOVýCh 
MíSt na katolickém a evangelickém hřbi-
tově v Krucemburku, že je jejich povinnos-
tí oznámit na Úřadu městyse Krucemburk 
veškeré úpravy na hrobových zařízeních 
(hrobu) před zahájením prací. To zname-
ná, že pokud se nájemce rozhodne pro-
vádět jakékoliv úpravy na hrobě, je nutný 
nejprve souhlas pronajímatele hrobového 
místa, což je Městys Krucemburk, a teprve 
pak si objednat práce u kamenické firmy. 

V případě úmrtí, kdy bude zemřelý uklá-
dán do hrobu, je nezbytné bezodkladně 
zajistit si na Úřadu městyse v kanceláři ma-
triky písemný souhlas s  otevřením hrobu, 
zajistit si u  odborné firmy vykopání hrobu 
a  pak teprve domlouvat termín rozloučení 
a zajištění parte na pohřební službě. Přede-
jdete tím případným nepříjemnostem a ne-
dorozuměním. V  případě ukládání urny 
je rovněž nezbytné se předem informovat 
v kanceláři matriky.

POPLATKY ZA KOMUNÁLNÍ OdPAd A ZA PSA PRO ROK 2023

Pokud nebudou místní poplatky včas poplatníkem zaplaceny nebo plátcem včas 
odvedeny, může správce poplatků místní poplatky nebo část těchto místních po-
platků zvýšit až na trojnásobek; toto zvýšení je příslušenstvím místního poplatku!!!

!

UPOZORNěNÍ
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Krucemburk
Farní ples  ........................  28. 1. 2023
Ples Tatran Ždírec n. D.  ...  11. 2. 2023
Ples SDH Ždírec n. D.  .......  25. 2. 2023
Ples Městyse Krucemburk   25. 3. 2023

Vojnův Městec
Myslivecký ples  ................ 21. 1. 2023
Staročeský ples  ................ 18. 3. 2023
Dětský karneval  ............... 19. 3. 2023

PLESY 2023 V srpnu až prosinci 2022  
zemřeli tito občané:

– Krucemburk –
 17. 9. Petr Čermák 
 4. 10. Jaroslava Janovská
 4. 12. Josef Pleskač

Čest jejich památce.

ÚMRTÍ

Sběrný dvůr bude v sobotu 24. prosin-
ce a v sobotu 31. prosince uzAVŘEn. 
OTEVŘEN BUDE VE STŘEDU 
28. prosince od 14 do 16 hodin.

Vývoz popelnic na komunální od-
pad proběhne v obvyklém termínu, 
tj. v úterý 20. prosince.

Jak postupovat při poruše 
veřejného osvětlení

V naší obci spravuje veřejné osvět-
lení společnost Osvětlení a  ener-
getické systémy, a. s., která má pro 
hlášení poruch zřízenou bezplatnou 
telefonní linku 800  101 109. Tato 
linka je v  provozu 24 hodin denně. 
Žádáme vás, abyste poruchy na ve-
řejném osvětlení hlásili na infolinku. 
Sloupy s  veřejným osvětlením jsou 
označeny číslem, podle kterého lze 
identifikovat umístění poruchy.

UPOZORNěNÍ

Gymnázium K. V. Raise a Střední odborné 
učiliště, Hlinsko, Adámkova 55 

Fakultní škola Přírodovědecké fakulty Univerzity Palackého v Olomouci 

nabízí krok správným směrem 
nabízí vzdělání v následujících oborech 

 čtyřletý maturitní obor: 
 79-41-K/41 Gymnázium pro žáky z 9. tříd 
 osmiletý maturitní obor: 
 79-41-K/81 Gymnázium pro žáky z 5. tříd 
 tříleté učební obory: 
 29-51-H/01 Výrobce potravin – mlékař 
 26-51-H/01 Elektrikář 
 33-56-H/01 Truhlář 

Městys Krucemburk 
srdečně zve na 

TRAdIČNÍ
OHňOSTROj
31. 12. 2022

Od 17 HOdIN

NA LOUCE 
NAd KRUCEMBURKEM 

(místo, kde se dříve 
pálily čarodějnice)

Prosíme všechny občany a návštěvníky Krucemburku, aby 
31. 12. 2022 nechodili k místu odpalu, ale zůstali na jiných 
veřejných prostranstvích nebo přímo u  svých domovů. 
Ohňostroj bude možno pozorovat po celém Krucemburku. 
Děkujeme.

OTEVÍRACÍ dOBA ÚM V OBdOBÍ SVÁTKŮ

ČT 22. 12. 2022 ZAVŘENO
PÁ 23. 12. 2022 ZAVŘENO
PO  26. 12. 2022 SVÁTEK 
ÚT 27. 12. 2022 ZAVŘENO  

ST  28. 12. 2022 8.00–12.00 hod.  
ČT 29. 12. 2022 8.00–12.00 hod.  
PÁ 30. 12. 2022 8.00–12.00 hod.

Vážení a milí spoluobčané,
dovolte mi, abych vás všechny pozvala 
na vánoční vystupování našeho dětského 
sboru při ZUŠ – Giocoso, Sboreček a Chrá-
mového pěveckého sboru Krucemburk.

Před Vánocemi se na vás budeme těšit 
v sále naší ZUŠ, kde proběhnou dva malé 
vánoční koncerty: uslyšíme nejen koledy 
pěveckého sboru, ale i  hudbu instrumen-
tální v podání žáků hudebního oboru. Při-
pravujeme též dopolední vánoční koncert 
pro žáky ZŠ.

Další pozvánka se týká přímo Štědrého 
dne, a  to půlnoční, která se bude slavit 
večer 24. prosince ve 22 hodin v  kostele 
sv.  Mikuláše. Chrámový pěvecký sbor za-
zpívá již přede mší několik pastorel a  při 
mši si poslechneme českou barokní hud-
bu Adama Michny z  Otradovic – Vánoční 

rosička, Vánoční vinšovaná pošta, Vánoční 
hospoda a Nebeský slavíček. Přijďte si užít 
atmosféru této posvátné noci nejkrásněj-
ších svátků v roce, prožít chvíli vnitřní ra-
dosti a odpočinku před jesličkami.

Nebude chybět ani tradiční svatoštěpán-
ský koncert se skladbou Karla Steckera – 
Koleda (směs nejznámějších vánočních ko-
led), zazní i další hudební dílo Česká mše 
vánoční – V posvátné noci od K. Očenáška.

Přeji vám všem radost a pokoj, požehna-
né vánoční svátky prožité ve zdraví, klidu 
a pohodě, opravdovou radost z narozené-
ho Spasitele – Ježíše Krista. Důvěru a opti-
mismus do dalšího roku, že náš život bude 
směřovat k lepšímu a především mírovému 
soužití všech lidí i států.

Vše dobré přeje Marta Rejšková

POZVÁNKA VÁNOCE S HUdBOU
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75. zasedání – 24. 8. 2022

RM schvaluje:
* MŠ výjimku z počtu dětí ve třídě „Krteč-

ci“ z 24 dětí na 28 dětí a ve třídě „Rákos-
níčci“ z  24 dětí na 28 dětí podle zákona 
č. 561/2004 Sb., školský zákon, § 23. 

* nákup cen v hodnotě 5.000 Kč na akci 
„Rozloučení s  prázdninami 2022“, která 
se bude konat v areálu sokolovny 27. 8. 

* Proplacení cen v  hodnotě 3.000 Kč 
na dětský tenisový turnaj, který se bude 
konat 10. 9. na tenisových kurtech v Kru-
cemburku.

* nákup cen v hodnotě 2.000 Kč na tur-
naj v tenisové čtyřhře „Finále ligy“, který 
se bude konat 3. 9. v Krucemburku.

* uzavření Dohody o poskytnutí dotace 
z Programu rozvoje venkova ČR na reali-
zaci projektu „Modernizace kuchyně Zá-
kladní školy Krucemburk“ se Státním ze-
mědělským intervenčním fondem. Výše 
poskytované dotace činí 240.000 Kč.

* uzavření Darovací smlouvy na poskyt-
nutí peněžitého daru ve výši 8.159 Kč 
s Městem Ždírec nad Doubravou.

* uzavření Smlouvy o dílo na provádění 
letní údržby pozemní komunikace s Kraj-
skou správou a údržbou silnic Vysočiny. 

* Objednávku nábytku pro vybavení jídel-
ny v ZŠ od firmy Michal Starý (Ždírec nad 
Doubravou) do celkové výše 80.000 Kč.

* Dočasné pozastavení platby za pro-
nájem garáže ve zdravotním středisku 
čp.  420 p. A. S. (Krucemburk) z  důvodu 
využívání garáže pro potřeby SDH Kru-
cemburk s účinností od 15. 7. 2022.

RM bere na vědomí:
* Jednání s JUDr. Málkem o dalším postu-

pu pro uzavření smlouvy o  čištění od-
padních vod na Starém Ransku. JUDr. Má-
lek po doplnění potřebných podkladů 
navrhne RM další postup.

RM pověřuje:
* Místostarostku podpisem Smlouvy 

o  dílo na provádění letní údržby po-
zemní komunikace s  Krajskou správou 
a údržbou silnic Vysočiny.

RM souhlasí:
* S  umístěním vnitřního a  venkovního 

vedení a  zařízení veřejné komunikační 
sítě na bytovém domě čp. 454 společnosti 
PODA (Ostrava).

* S  umístěním vnitřního a  venkovního 
vedení a  zařízení veřejné komunikační 
sítě na bytovém domě čp. 193, 345, 454 
společnosti OK COMP (Praha 4).

RM navrhuje:
* Po projednání žádosti č.j. 351/2022/MK 

na prodej obecního pozemku v k. ú. Hlu-
boká provést místní šetření.

 76. zasedání – 7. 9. 2022

RM schvaluje:
* uzavření dodatku č. 2 k nájemní smlou-

vě na pronájem rekreačního střediska 
Řeka s paní PhDr. Kateřinou Zavadilovou. 
Předmětem dodatku je prodloužení nájmu 
do 31. 12. 2033 a  změna výše nájemného 
u nemovitých věcí na 85.000 Kč/rok.

* uzavření dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo 
na stavební úpravy kmenových učeben 
v  ZŠ s  firmou Stavitelství Ladislav Ada-
mec (Havlíčkův Brod). Předmětem dodat-
ku je zvýšení ceny z důvodu více a méně 
prací o částku 905.980,43 Kč včetně DPH. 

* uzavření dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo 
na stavební úpravy učebny fyziky, che-
mie a  dílny v  ZŠ s  firmou Stavitelství 
Ladislav Adamec (Havlíčkův Brod). Před-
mětem dodatku je snížení ceny z důvodu 
více a méně prací o částku 48.369,58 Kč 
včetně DPH. 

* uzavření dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo 
na úpravu ploch u  ZŠ s  firmou SP Mont 
(Havlíčkova Borová). Předmětem dodat-
ku je zvýšení ceny z důvodu více a méně 
prací na částku 2.591.475 Kč včetně DPH.

* Proplacení faktury v  celkové výši 
77.988,67 Kč společnosti SWIETELSKY 
stavební (Pelhřimov) za opravu komuni-
kace na Starém Ransku.

* Proplacení faktury ve výši 118.277,50 Kč 
včetně DPH, faktury ve výši 117.249 Kč 
včetně DPH a  faktury ve výši 117.249 Kč 
včetně DPH společnosti Krajská správa 
a  údržba silnic Vysočiny za opravu ko-
munikací v Krucemburku.

* Proplacení faktury ve výši 290.230,60 Kč 
včetně DPH firmě Michal Starý (Ždírec 
nad Doubravou) za výrobu a montáž ná-
bytku do učeben ZŠ.

* Proplacení faktury ve výši 144.855 Kč 
včetně DPH společnosti OK COMP (Pra-
ha 4) za IT v ZŠ.

* uzavření nájemní smlouvy na umístění 
v Domě s pečovatelskou službou s panem 
F. P. (Maleč).

* Objednávku na výrobu nábytku do 
hasičské zbrojnice od firmy Michal Starý 
(Ždírec nad Doubravou) za cenu 73.931 Kč 
včetně DPH.

* Předloženou dokumentaci pro staveb-
ní řízení na opravu silnice I/37 Ždírec 
nad Doubravou – Vojnův Městec.

RM bere na vědomí:
* Odpověď pro JuDr. Milana Wacht-

la, kterou připravil JUDr. Ondřej Málek 
ohledně řešení kanalizace na Starém 
Ransku.

RM pověřuje:
* Místostarostku podpisem dodatku č.  1 

ke Smlouvě o dílo na úpravu ploch u ZŠ 
s firmou SP Mont (Havlíčkova Borová). 

RM doporučuje ZM:
* neschválit žádost č.j. 518/2022/MK na 

prodej obecního pozemku v  k. ú. Kru-
cemburk.

* Schválit žádost ZUŠ Chotěboř na opravu 
tříd a  nákup vybavení pro pobočku ZUŠ 
v Krucemburku.

77. zasedání – 29. 9. 2022

RM schvaluje:
* Objednávku školních pomůcek do 

učebny fyziky, chemie a  školní dílny 
pro ZŠ od firmy Prekt service (Ostrava) 
za cenu 555.644,10 Kč včetně DPH.

* Objednávku sypače vozovek 
SVS 0,3 MINI KÄRCHER MIC 34 od společ-
nosti SIMED (Dvůr Králové nad Labem) za 
cenu 149.500 Kč bez DPH.

* Objednávku sypače vozovek STR  2 
od  společnosti VÁŇA Hybrálec (Jihlava) 
za cenu 85.680 Kč bez DPH.

* zadávací dokumentaci včetně všech 
příloh k  projektu „Rekonstrukce a  vy-
bavení učebny fyziky a chemie“ a k pro-
jektu „Stavební úpravy a vybavení školní 
dílny“ na veřejnou zakázku „Dodávky 
vybavení pro ZŠ Krucemburk“. 

* Podání žádosti o podporu do připravo-
vané výzvy č. 24 IROP – Základní školy.

* nový Domovní řád v Domě s pečovatel-
skou službou Krucemburk.

* uzavření Smlouvy o  budoucí smlou-
vě o zřízení věcného břemene a dohodu 
o  umístění stavby se společností ČEZ 
Distribuce (Děčín IV–Podmokly). Před-
mětem smlouvy je umístit, provozovat, 
opravovat a  udržovat zařízení distribuč-
ní soustavy na pozemcích parc. č. 437 
a  49/34 v  k. ú. Staré Ransko. Za zřízení 
věcného břemene městys Krucemburk 
obdrží jednorázovou náhradu ve výši 
2.000 Kč bez DPH.

* uzavření Smlouvy o  budoucí smlou-
vě o  zřízení věcného břemene a  doho-
du o  umístění stavby se společností ČEZ 
Distribuce (Děčín IV – Podmokly). Před-
mětem smlouvy je umístit, provozovat, 
opravovat a udržovat zařízení distribuční 
soustavy na pozemku parc. č. 446/1 v k. ú. 
Staré Ransko. Za zřízení věcného břeme-
ne městys Krucemburk obdrží jednorázo-
vou náhradu ve výši 2.000 Kč bez DPH.

* uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě 
o zřízení služebnosti s Krajem Vysočina. 
Předmětem smlouvy je užívání pozemku 
parc. č. 448/1 v k. ú. Hluboká v souvislos-
ti se stavbou „Částečná rekonstrukce ve-
řejného osvětlení Hluboká“. Služebnost 
se sjednává bezúplatně.

* uzavření Smlouvy o  zřízení veřejného 
místa zpětného odběru pro Sběrný dvůr 
dle nové právní úpravy odpadové legislati-
vy se společností REMA Systém (Praha 4).

INFORMACE ZE 75.–78. ZASEdÁNÍ RAdY MěSTYSE
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* uzavření Smlouvy o  zřízení místa 
zpětného odběru v rámci projektu „Ze-
lená obec“ dle nové právní úpravy od-
padové legislativy se společností REMA 
Systém (Praha 4).

* uzavření Smlouvy o  využití obecního 
systému odpadového hospodářství 
a  zajištění zpětného odběru elektroza-
řízení dle nové právní úpravy odpadové 
legislativy se společností ELEKTROWIN 
(Praha 4).

* uzavření Dodatku č. II ke Smlouvě 
o  poskytnutí dotace (příspěvku na vy-
rovnávací platbu za poskytování služeb 
obecného hospodářského zájmu) s  Kra-
jem Vysočina. Předmětem dodatku je na-
výšení příspěvku na vyrovnávací platbu 
o 172.000 Kč.

* Proplacení faktury v  celkové výši 
23.203  Kč firmě Ladislav Štejnar (Ždírec 
nad Doubravou) za opravu elektroinsta-
lace v hasičské zbrojnici.

* Proplacení faktury v  celkové výši 
24.000 Kč firmě Fiala Ondřej (Chotěboř) 
za rozpočtové práce na akci „Rekonstruk-
ce odborných učeben ZŠ Krucemburk“.

* Proplacení faktury v  celkové výši 
25.110  Kč firmě ZRNA – Elektroprojekt 
(Přibyslav) za vypracování položkových 
rozpočtů elektroinstalace v ZŠ.

* umístění měřícího profilu b úsekového 
měření poblíž autoservisu Valecký.

RM bere na vědomí:
* uloženou pokutu ve výši 25.000 Kč za 

přestupek vypouštění splaškových vod 
do vod povrchových v k. ú. Staré Ransko 
od České inspekce životního prostředí 
Havlíčkův Brod.

RM pověřuje:
* Místostarostku podpisem Smlouvy o zří-

zení veřejného místa zpětného odbě-
ru pro Sběrný dvůr v  Krucemburku dle 
nové právní úpravy odpadové legislativy 
se společností REMA Systém (Praha 4).

* Místostarostku podpisem Smlouvy o zří-
zení místa zpětného odběru v  rámci 
projektu „Zelená obec“ dle nové právní 
úpravy odpadové legislativy se společnos-
tí REMA Systém (Praha 4).

* Místostarostku podpisem Smlouvy o vy-
užití obecního systému odpadového 
hospodářství a zajištění zpětného odbě-
ru elektrozařízení dle nové právní úpra-
vy odpadové legislativy se společností 
ELEKTROWIN (Praha 4).

RM ukládá:
* Řediteli ZŠ Krucemburk zajistit zabez-

pečení požárního žebříku na ZŠ, aby 
nedocházelo k neoprávněným vniknutím 
na střechu budovy.
 
78. zasedání – 10. 10. 2022         → → →

RM schvaluje:
* uzavření Smlouvy o dílo na realizaci veřej-

né zakázky „Dodávky vybavení pro ZŠ Kru-
cemburk“ s firmou Hilbert Interiéry (Praha 
8–Karlín) za cenu 827.250 Kč bez DPH.

* uzavření kupní smlouvy na dodávku 
konvektomatu do školní kuchyně ZŠ od 
firmy TeS (Chotěboř) za cenu 299.523,16 Kč 
včetně DPH.

* Rozpočtové opatření č. 9/2022.
* navýšení měsíčního příspěvku na ná-

kup nových knih pro knihovnu v  Kru-
cemburku na 3.000 Kč.

* Dodatek č. 1 závazných ukazatelů roz-
počtu pro ZŠ Krucemburk na rok 2022. 
Celková výše závazných ukazatelů roz-
počtu na rok 2022 je 1.520.000 Kč.

RM rozhoduje:
* Vybrat ze dvou uchazečů nejvhodněj-

ší nabídku, a  to nabídku firmy Hilbert 
Interiéry (Praha 8–Karlín), která podala 
ekonomicky nejvýhodnější nabídku na 
projekt „Rekonstrukce a vybavení učebny 
fyziky a  chemie“ a  na projekt „Stavební 
úpravy a vybavení školní dílny“ na veřej-
nou zakázku „Dodávky vybavení pro ZŠ 
Krucemburk“, a to za 827.250 Kč bez DPH.

RM bere na vědomí:
* změny ohledně zakládání stavby ko-

munikace dle zápisu z kontrolního dne 
stavby č. 5. 

1. zasedání – 26. 10. 2022

RM schvaluje:
* uzavření Smlouvy o  smlouvě budoucí 

o zřízení věcného břemene s Českou repub-
likou – Státním pozemkovým úřadem (Pra-
ha 3 – Žižkov). Předmětem smlouvy je str-
pět umístění, zřízení, provozování, údržbu, 
opravy a odstranění stavby „Staré Ransko 
– splašková kanalizace s  čištěním odpad-
ních vod na ČOV Krucemburk“ na pozem-
ku parc. č. KN 243/23 v k. ú. Staré Ransko. 
Za zřízení věcného břemene městys zaplatí 
jednorázovou úplatu, která bude zjištěna 
dle zákona č. 151/1997 Sb. a administrativní 
poplatek ve výši 2.000 Kč.

* nákup cen ve výši 2.000 Kč na pořádání 
14. ročníku turnaje v křížovém mariáši. 

* návrh kontroly vnitřního auditu v Pe-
čovatelské službě Krucemburk. Jedná 
se o  kontrolu systému kritických bodů 
v provozovně PS. RM pověřuje tímto au-
ditem Radku Rudolfovou a  Dagmar So-
botkovou. Kontrola bude provedena do 
30. 11. 2022.

* Inventarizační komisi ke kontrole ma-
jetku za rok 2022 ve složení Roman Ko-

pecký – předseda inventarizační komise, 
Ivana Křesťanová a  Ludmila Soukupová 
– členky komise.

* Plán inventur pro rok 2022. 
* Proplacení faktury v  celkové výši 

138.546,19 Kč firmě Agrotec (Hustopeče) 
za opravu traktoru.

RM souhlasí:
* Se zadáním a podáním žádosti o dotaci 

z MMR, IROP 2021–2027, výzva Základní 
školy – SC 4. 1. do výše 35 mil. Kč. Výše 
poskytované dotace činí 80 %.

* S provedením stavby „Přístavba ke stá-
vajícím objektům – INTERMONT k. ú. 
Krucemburk“ dle předložené projekto-
vé dokumentace od firmy Projekt Efekt 
s.r.o., 10/2022.

* S provedením stavby „Přístavba objek-
tu parc. č. st. 163 k. ú. Staré Ransko“ dle 
předložené projektové dokumentace od 
firmy Projekt Efekt s.r.o., 10/2022.

RM pověřuje:
* Radku Rudolfovou a  Dagmar Sobotko-

vou kontrolou příspěvkové organizace 
MŠ Krucemburk k  provedení ve smys-

lu zákona 250/2000 Sb., o  rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, zákona 
č. 320/2001 Sb., o finanční kontrole, a zá-
kona č. 255/2012 Sb., o kontrole (kontrolní 
řád) za období 1/22 až 9/22 do 30. 11. 2022.

* Radku Rudolfovou a Otto Kohouta kont-
rolou příspěvkové organizace zŠ Kru-
cemburk k provedení ve smyslu zákona 
250/2000 Sb., o  rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, zákona č. 320/2001 
Sb., o  finanční kontrole, a  zákona 
č. 255/2012 Sb., o kontrole (kontrolní řád) 
za období 1/22 až 9/22 do 30. 11. 2022.

* Radku Rudolfovou sestavením inventa-
rizačních seznamů ke kontrole majetku 
za rok 2022.

2. zasedání – 7. 11. 2022

RM schvaluje:
* uzavření Smlouvy o  budoucí smlou-

vě o  zřízení věcného břemene a  doho-
du o  umístění stavby č. ČEZd_SoBS VB 
46942/IV-12-2024864/HB Staré Ransko 
ČSOV1 p. č. 243/24 knn se společnosti ČEZ 
Distribuce (Děčín IV–Podmokly). 

INFORMACE Z 1.–3. ZASEdÁNÍ RAdY MěSTYSE
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INFORMACE Z 24. ZASEdÁNÍ ZASTUPITELSTVA MěSTYSE 14. 9. 2022

ZM schvaluje:
* uzavření kupní smlouvy mezi městy-

sem Krucemburk a  Zemědělskou a. s. 
Krucemburk a  Zemědělským družstvem 
Křížová na prodej a koupi pozemků uve-
dených v tabulce níže.

* Přípravu koupě pozemku parc. č. 409/1 
v k. ú. Staré Ransko o výměře cca 60 m² 
od podílnických obcí Lesního družstva 
Přibyslav. Koupi bude předcházet nejpr-
ve vypracování geometrického plánu na 
oddělení pozemku a vypracování posud-
ku na ocenění pozemku na náklady měs-
tyse Krucemburk.

* uzavření Dodatku č. 1  k  veřejnoprávní 
smlouvě na výkon přenesené působnosti 
na úseku přestupků s Městem Chotěboř. 
Předmětem dodatku je zvýšení příspěvku 
na 3.000 Kč za každý přestupek.

* Opravu tříd v zŠ využívaných pobočkou 
ZUŠ v  Krucemburku ve výši 220.000 Kč 

a nákup vybavení do těchto tříd ve výši 
90.000 Kč. Na vybavení tříd bude se ZUŠ 
Chotěboř uzavřena smlouva o pronájmu.

* uvolnit z  rozpočtu městyse částku 
300.000 Kč na nákup rolet a  kateder do 
opravených kmenových učeben v ZŠ.

* Rozpočtové opatření č. 8/2022.
* Přípravu společné zadávací dokumen-

tace na etapu I  a  etapu II cyklostezky 
Krucemburk – Staré Ransko. Etapa II 
bude plně hrazena z prostředků městyse 
a projekt se bude realizovat jako celek.

* změnu katastrální hranice mezi k. ú. 
Krucemburk a  k. ú. Hluboká u  Krucem-
burku. Změnu katastrální hranice mezi k. 
ú. Krucemburk a k. ú. Staré Ransko. Změ-
nu katastrální hranice mezi k. ú. Krucem-
burk a k. ú. Vojnův Městec.

* návrh nového uspořádání pozemků 
zapsaných na listech vlastnictví č. 476, 
3.644, 3.904 a 10.001 v k. ú. Krucemburk.

Předmětem smlouvy je zřízení věcného 
břemene spočívající v právu umístit, pro-
vozovat, opravovat a  udržovat zařízení 
distribuční soustavy umístěné na pozem-
cích parc. č. 444/1, 243/24 a 446/1 v k. ú. 
Staré Ransko. Za zřízení věcného břeme-
ne městys Krucemburk obdrží jednorázo-
vou náhradu ve výši 4.200 Kč bez DPH.

* Poskytnutí finančního příspěvku ve 
formě daru Římskokatolické farnosti 
Krucemburk ve výši 3.000 Kč na pořádání 
adventního koncertu, který se uskuteční 
26. 11. 2022 v kostele sv. Mikuláše v Kru-
cemburku.

* uzavření Smlouvy o  nájmu nebyto-
vých prostor na volební místnost okrsku 
č. 3  – Hluboká ve dnech 13.–14. 1. 2023 
pro prezidentské volby s p. Josefem Stra-
šilem za celkovou cenu 7.000 Kč. 

* uzavření Smlouvy o  nájmu nebyto-
vých prostor na volební místnost okrsku 
č. 3 – Hluboká pro případné druhé kolo 
prezidentské volby ve dnech 27.–28. 1. 
2023 s  p. Josefem Strašilem za celkovou 
cenu 7.000 Kč.

* Dodatek č. 2  závazných ukazatelů 
rozpočtu pro MŠ na rok 2022. Jedná se 
o  přesun finančních prostředků ve výši 
28.000 Kč z účtu 511.01 – Oprava zahrad-
ního domku na účet 558 – Drobný dlou-
hodobý majetek za účelem nákupu dět-
ských zahradních laviček.

* Přerušení provozu MŠ v období od 23. do 
30. 12. 2022. MŠ bude otevřena od 2. 1. 2023.

* uzavření Příkazní smlouvy se společ-
ností IPI (Žďár nad Sázavou). Předmětem 
smlouvy je vypracování zadávací doku-
mentace, organizace výběrového řízení 
a  zajištění splnění všech povinností ve-
řejného zadavatele na veřejnou zakázku 
„Stezka pro chodce a  cyklisty Krucem-
burk – Staré Ransko“ za cenu 25.000 Kč 
bez DPH.

* Vytvoření pasportizace stávající kana-
lizace na Starém Ransku od firmy Ing. Jo-
sef Novotný – AQA CLEAN (Jihlava).

RM bere na vědomí:
* Zápis č. 2/2022/1  ze zasedání školské 

rady při ZŠ Krucemburk.

* Oznámení MŠ o  podání žádosti o  do-
taci na Ministerstvo školství, mládeže 
a tělovýchovy o OP JAK „šablony OP JAK“ 
v částce 525.000 Kč.

RM neschvaluje:
* Prominutí poplatku za hrobové místo 

na katolickém hřbitově v  Krucemburku 
Městu Ždírec nad Doubravou.

3. zasedání – 14. 11. 2022

RM schvaluje:
* zadávací dokumentaci včetně příloh 

na veřejnou zakázku „Stezka pro chod-
ce a  cyklisty Krucemburk – Staré Ran-
sko“, kterou vypracovala společnost IPI 
(Žďár nad Sázavou).

RM bere na vědomí:
* Protokol o  kontrole, kterou provedla 

v Domě s pečovatelskou službou Krajská 
hygienická stanice Kraje Vysočina.

Parc. č. výměra katastr/GP
Hluboká

416/2 2 kat
100 593 kat pod budovou 
101 432 kat pod budovou 
412/12 13 GP
481/4 38 GP
422/14 675 GP
416/1 8516 GP
413/22 86 GP
415/2 50 GP
481/2 521 GP
422/13 31 GP

10957 Výměra celkem

PK/Kn Parc. č. výměra (m2) katastr/GP Vlastník Území
PK 1393/4 3757 kat ZEMAS Parcely pod parkem
PK 1393/5 1948 kat ZEMAS Parcely pod parkem
KN 1366/78 1977 kat Družstvo Křížová Průmyslová zóna
PK 1394/4 1789 GP ZEMAS Průmyslová zóna
PK 1394/5 944 GP ZEMAS Průmyslová zóna
PK 1394/6 1060 GP ZEMAS Průmyslová zóna
PK 1394/8 698 GP ZEMAS Průmyslová zóna
Výměra celkem 12173

Městys Krucemburk – k. ú. Hluboká 
– areál družstva

ZEMAS + Družstvo – k. ú. Krucemburk

ZM bere na vědomí:
* zprávu z  jednání finančního a  kontrol-

ního výboru.
* zprávu z  dílčího přezkoumání hospo-

daření městyse Krucemburk pracovníky 
Krajského úřadu Kraje Vysočina. Při pře-
zkoumání hospodaření za období 1–6/2022 
nebyly zjištěny chyby a nedostatky.

* Informace o  průběhu oprav a  rekon-
strukce kmenových učeben v  ZŠ a  uče-
ben fyziky, chemie a  dílny a  informace 
o problémech s přípravou výběrového ří-
zení na vybavení a pomůcky pro učebny 
fyziky, chemie a dílny.

* Informaci o  rozpočtovém opatření 
č. 7/2022, které schválila RM.

* Informace o  řešení situace, která je 
spojená s  čistírnou odpadních vod na 
Starém Ransku, písemnou komunikaci 
právních zástupců Ing. Vladimíra Kubeše 
a  městyse Krucemburk. S  Ing. Kubešem 
budou probíhat další jednání ohledně 
výše poplatku za čištění odpadních vod. 
Dále ZM bere na vědomí informace o pře-
pracování trasy vedení kanalizace na Sta-
rém Ransku.   

Pokračování – Zasedání RM



13

ZM ověřuje:
* Platnost volby zM v  souladu se záko-

nem č. 491/2001 Sb. o volbách do zastupi-
telstev obcí a o změně některých zákonů 
ve znění pozdějších předpisů. 

ZM schvaluje:
* Program jednání ustavujícího zasedání 

městyse Krucemburk.
* Volební komisi ve složení: Radka Rudol-

fová, Ludmila Soukupová, Ivana Křesťa-
nová. navrhovatele zápisu ve složení: 
Ing. Jiří Kasal, Ing. Luboš Pleskač. Ověřo-
vatele zápisu ve složení: Lukáš Dohnal, 
Patrik Otradovský.

* zřízení kontrolního výboru s počtem 
5 členů.

* zřízení finančního výboru s počtem 
5 členů.

ZM stanovuje:
* Volbu jednoho místostarosty městyse 

Krucemburk.
* uvolněné členy zM pro výkon funkce 

starosty a místostarosty.
* Složení RM v počtu 5 členů.

ZM rozhoduje:
* tajnou volbu starosty, místostarosty 

a členů RM.
* Výši odměn pro neuvolněné členy zastu-

pitelstva a členům výborů ve výši a  roz-
sahu dle usnesení ZM č. 2/2019/4 ze dne 
10. 4. 2019.

ZM volí:
* Starostu městyse Krucemburk na volební 

období 2022–2026 Mgr. Otto Kohouta.
* Místostarostku městyse Krucemburk na 

volební období 2022–2026 Dagmar So-
botkovou.

* Členy Rady městyse Krucemburk na vo-
lební období 2022–2026 Ing. Jiřího Ka-
sala, Romana Kopeckého, Lukáše Do-
hnala.

* Informace o následujících akcích 
a projektech: 
Parkovací plochy u  ZŠ Krucemburk: Byly 

dokončeny plochy na parkování za ško-
lou, byla zpevněna plocha mezi parkova-
cí plochou a vchodem do školní kuchyně. 
Dále byly dokončeny parkovací plochy 
před školou a pod školou u ulice Školní.

Biocentrum Mlýnské rybníky: Byla podá-
na žádost na AOPK ČR Havlíčkův Brod 
o  úpravu podmínek dotace, aby mohl 
být do vodních nádrží vysazen amur, 
a to z důvodu zarůstání vodních nádrží.

Komunikace v průmyslové zóně: V průmy-
slové zóně se dokončuje výstavba kana-

lizace. Na základě výsledků zatěžova-
cích zkoušek se bude posuzovat, v jaké 
míře bude nutné provádět sanaci. Ná-
vrh provádění sanace bude předložen 
projektantovi k  posouzení. Pokládka 
asfaltu je plánována na druhou polovi-
nu října.

Hasičská zbrojnice: Oprava hasičské 
zbrojnice je před dokončením, vybudo-
valy se nové podlahy, omítky, světlení, 
rozvody elektro, byla instalována nová 
vrata a  nerezový mycí dřez na mytí 
hasičské výstroje. Byla podána žádost 
o  dotaci na dopravní automobil pro 
SDH Krucemburk.

Kolaudace opravy komunikace v ulici Dra-
hotín, chodníků v  ulici Hlubocká a  Koši-
novská: Na opravu místní komunikace 
v ulici Drahotín a chodníku podél ulice 
Hlubocká byla dokončena kolaudace, 
k  dokončení kolaudace chodníku po-
dél ulice Košinovská zbývá doložit geo-
metrický plán.

ZM neschvaluje:
* záměr prodeje pozemku  

parc. č. 1481/37 v k.ú. Krucemburk.

Publikovány jsou upravené verze usnesení Rady a Zastupitelstva městyse z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č.  101/2000  Sb.  o  ochra-
ně osobních údajů v  platném znění. Úplná verze zápisu je v  souladu s  § 16, 17 a  95 zákona 
č. 128/2000 Sb. o obcích k nahlédnutí v sekretariátu starosty.

INFORMACE Z 1. ZASEdÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MěSTYSE 

20. 10. 2022

KOMPLEXNÍ POZEMKOVÉ ÚPRAVY V K. Ú. STARÉ RANSKO 

Sdělení týkající se smlouvy o  dílo na 
komplexní pozemkové úpravy v  k.ú. 
Staré Ransko, zahrnující i část k.ú. Ždí-
rec nad Doubravou (dále jen KoPÚ). 

Pobočka SPÚ Havlíčkův Brod vzhle-
dem k opakovanému porušování smluv-
ního ujednání na straně zhotovitele, 
Sdružení Frutas, spol. s  r.o., a  AGRO-
PROJEKCE LITOMYŠL, spol. s  r.o., od-
stoupila od smlouvy o dílo č. 1238-2020-
520202 s názvem Komplexní pozemkové 
úpravy v k.ú. Staré Ransko. Veškerá po-

věření, která byla pobočkou pro zástup-
ce tohoto zhotovitele vydána, zanikají, 
stejně tak zaniká i  komise jmenovaná 
pro zjišťování průběhu hranic pozemků 
na obvodech KoPÚ. Do konce letošního 
roku budou započaty práce na výbě-
ru nového zhotovitele návrhu KoPÚ. 
Po ukončení výběrového řízení budete 
o novém zhotoviteli informováni. 

Ing. Jana Petríková 
vedoucí Pobočky Havlíčkův Brod

Státní pozemkový úřad

NABÍdKA PRÁCE

Vodovody a kanalizace havlíčkův brod, a.s.
nabízí zaměstnání na provoze pitné vody Chotěboř na pozici 

provozní dělník vodovodů
náplň práce:
•	 montáže, výměny a odečítání vodoměrů 
•	 zabezpečování a udržování řádného chodu vodohospodářských zařízení 
•	 opravy poruch na vodovodní síti včetně montážních a výkopových prací 
•	 budování nových vodohospodářských staveb

Požadavky: řidičský průkaz skupiny B, samostatnost, pracovitost, ochota pro-
fesně se zdokonalovat, zkušenosti z oboru instalatérství jsou výhodou.
Nabízíme zaměstnání na hlavní pracovní poměr ve stabilní středně velké společ-
nosti, jednosměnný provoz, 37,5 hodin týdně, po roce pracovní smlouvu na dobu 
neurčitou.
zaměstnanecké benefity: 25 dní dovolené, příspěvek na stravování, příspěvek 
na dovolenou, příspěvek na penzijní připojištění, možnost profesních školení.
     Zájemci se mohou přihlásit: Ing. Pešout Jakub, VAK HB a. s., Sokolohradská 67, 
Chotěboř, e-mail: pesout@vakhb.cz, mobil 737 265 545. Prosíme o zaslání Vašeho 
strukturovaného životopisu na výše uvedený e-mail. Platové podmínky jsme při-
praveni zodpovědět při osobní schůzce. Nástup možný ihned.
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POLICIE ČR INFORMUjE TřÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

EVANGELICKÉ BOHOSLUŽBY

Vážení spoluobčané, dovoluji si vás sezná-
mit s  některými případy, které evidovali 
a  šetřili policisté v  průběhu měsíce září 
v Obvodním oddělení PČR Chotěboř. 

Případy řízení vozidel pod vlivem alko-
holu nebo se zákazem řízení

Policisté z  obvodního oddělení PČR 
Chotěboř 2. 9  v  dopoledních hodinách 
prováděli dohled nad bezpečností a  ply-
nulostí silničního provozu v  okolí Ždírce 
nad Doubravou a Krucemburku. Při prová-
děném dohledu zpozorovali vozidlo továr-
ní značky Volkswagen, které se rozhodli 
zastavit a zkontrolovat. Kontrolou osádky 
byla zjištěna devětačtyřicetiletá řidička. 
V  průběhu silniční kontroly vyzvali poli-
cisté řidičku k provedení dechové zkoušky 
na přítomnost alkoholu v  dechu; řidička 
této výzvě vyhověla. První dechová zkouš-
ka vykázala pozitivní hodnotu 1,36 promi-
le alkoholu v  dechu. Opakovaná dechová 
zkouška vykázala pozitivní hodnotu 1,42 
promile alkoholu v  dechu. Policisté dále 
vyzvali řidičku k  provedení lékařského 
vyšetření, které je spojené s odběrem žilní 
krve. Řidička výzvě vyhověla. Policisté ři-

dičce zakázali další jízdu a ve věci zaháji-
li úkony trestního řízení pro podezření ze 
spáchání  trestného činu „Ohrožení pod 
vlivem návykové látky“. 

Policisté z obvodního oddělení Chotěboř 
20. 9. v  dopoledních hodinách prováděli 
dohled nad plynulostí a  bezpečností sil-
ničního provozu ve Ždírci nad Doubravou 
a  okolí.  Při prováděném dohledu zpozo-
rovali vozidlo tovární značky Volkswagen 
Golf, které se rozhodli zastavit a zkontrolo-
vat. Kontrolou osádky byl zjištěn třicetiletý 
řidič ze Ždírecka. Policisté provedli lustraci 
řidiče a  vozidla v  informačních systémech 
PČR a Ministerstva vnitra a bylo zjištěno, že 
řidič má uložen platný zákaz řízení všech 
motorových vozidel v době trvání jednoho 
roku, který mu rozhodnutím uložil Městský 
úřad ve Žďáře nad Sázavou. Policisté řidiči 
zakázali další jízdu a ve věci zahájili úkony 
trestního řízení pro podezření ze spáchá-
ní trestného činu „Maření výkonu úředního 
rozhodnutí a  vykázání“. V  případě pravo-
mocného odsouzení je pachatel ohrožen 
trestem odnětí svobody až na dvě léta. 

npor. Bc. Ondřej Lauda, 
vedoucí obvodního oddělení

Vážení spoluobčané,
před časem proběhla médii zpráva o setká-
ní ukrajinského a ruského vojáka, kdesi na 
frontě na Ukrajině. Ukrajinec našel těžce 
zraněného nepřítele, který ho prosil, aby 
ho dorazil, aby ho zabil. Ukrajinec mu na 
to měl odpovědět: „Nejsme jako vy,“ a za-
čal ho ošetřovat a  zachraňovat. Posléze 
vyšlo najevo, že snaha ukrajinského vojá-
ka měla úspěch: zraněný Rus sice přišel 
o nohu, ale zůstal naživu.

Tato příhoda je pro mě jakýmsi malým 
světlem naděje uprostřed nelítostné války, 
plné násilí, bolesti a  utrpení. V  tu chvíli 
ustoupila do pozadí vzájemná nenávist, ten 
ukrajinský voják ukázal ruskému protivní-
kovi lidskou tvář, stal se uprostřed válečné 
vřavy člověkem, vlastně bratrem, který vidí 
bolest a utrpení druhého člověka a odloží 
nepřátelství, nenávist a  touhu po pomstě. 
Mohl ho dorazit anebo jako agresora ne-
chat za trest trpět a vykrvácet. On mu však 
prokázal milosrdenství. A  ten čin alespoň 
na chvíli přerušil řetěz zla a nenávisti. 

Jistě, tato událost nezměnila směřování 
celého konfliktu, ale ukázala, co má bu-
doucnost. Ne válka, ale smíření, ne nená-
vist, ale soucit, ne odplata, ale milosrden-
ství. Tyto skutečnosti nesou naši lidskou 
společnost, v každé době a v každém místě, 
nejen v době války, ty nás posouvají kupře-
du, k  většímu lidství, k  větší solidaritě se 
slabými, tyto skutečnosti z nás dělají pravé 
lidské bytosti, pokorné a milosrdné.

Dnes je první adventní neděle. Pro křesťa-
ny začala příprava na přijetí Božího daru, 
narození Spasitele o  Vánocích. Ježíš, Boží 
Syn, přišel na svět jako člověk. Žil život plný 
pravdy, milosrdenství a oběti. Kvůli lidské-
mu hříchu skončil na kříži, kde jak křesťané 
věří, přinesl oběť za hříchy všech lidí.

Bůh nás učí milosrdenství a lásce k sobě 
i k druhým lidem. Jádrem skutečného křes-
ťanství je geniální dvojí příkaz lásky, tj. lás-
ky k Bohu (chcete-li lásky k pravdě, právu, 
spravedlnosti, sdílení, porozumění či po-
koji) a lásky k člověku, lidem.

Naší společností se šíří všelijaké strachy 
a  obavy. Mnozí lidé se bojí budoucnosti. 
Strach ale vždy plodí zlé věci. Strach, stě-
žování si na poměry nejsou cestou kupře-
du. Vedou do sobectví a  do slepé uličky 
závisti a frustrace.

Adventní zvěst o Bohu, který přichází ne 
proto, aby člověka v jeho bídě a hříchu do-
razil, ale aby mu nabídl záchranu a cíl ži-
vota, dává do našich dnů výhled a naději. 
Zkusme v tomto čase více myslet na druhé, 
zkusme být milosrdní a  laskaví. Náš svět 
bude pak o trošku lepší. 

Přeji Vám radostný Advent a požehnané 
Vánoce. 

Marek Vanča, evangelický farář

AdVENTNÍ PřÁNÍ 
SENÁTORA jANA TECLA 

Blíží se závěr roku 2022 a před námi 
je – pro mnoho z nás – jedno z nej-
krásnějších období roku – advent. 
Advent, to je čas očekávání, rozjímá-
ní, zamyšlení nad uplynulým rokem, 
bilancování, ale i čas příprav a sho-
nu. Po dvou letech, na které budeme 
vzpomínat jako na roky „covidové“, 
ani ten letošní nebyl jednoduchý. 
Prověřil naši ochotu a schopnost se-
mknout se, podat pomocnou ruku 
a  pomáhat lidem, kteří přišli o  svůj 
domov, svá rodinná zázemí, své jisto-
ty, zkrátka lidem v bezprecedentních 
situacích, které jsme vůbec neočeká-
vali, že je zažijeme. 

A  myslím si, že jsme jako společ-
nost obstáli, naplnili jsme význam 
slov nezištná pomoc, solidarita, sou-
náležitost, a všem proto náleží podě-
kování. 

Přeji Vám, ať je Váš letošní před-
vánoční čas naplněný pohodou a ra-
dostí s  Vašimi nejbližšími, kterou 
si přeneseme do celého roku. Svým 
blízkým naslouchejme nejen o Váno-
cích, ale i v celém následujícím roce. 

Váš senátor Jan Tecl

Tak jako předešlá léta, i začátkem roku 
2023 chystá Oblastní charita Havlíčkův 
Brod tradiční tříkrálovou sbírku. 
Koleda proběhne i  v  naší obci – Kru-
cemburku, Hluboké a Starém Ransku 
– v sobotu 7. ledna 2023 dopoledne. 
Po Krucemburku se rozeběhne 9  tro-
jic, po Starém Ransku 2 a po Hluboké 
1 tříkrálová trojice. Jedna pokladnička 
bude umístěna v  samoobsluze COOP. 
Pokud máte chuť a čas pomáhat s or-
ganizací sbírky a koledováním, prosím 
přihlaste se u  koordinátorky sbírky 
Marty Rejškové, budu ráda za každou 
výpomoc. Koledníkem se může stát 
každý – od dětí po dospělé.

Již předem si dovoluji poděkovat 
vám všem za velikou vstřícnost, s  ja-
kou jste se stavěli v minulosti k tomu-
to sociálnímu projektu, i v této složité 
době jste velice štědří a ochotní pomá-
hat tam, kde je potřeba, vždyť více než 
76.000 Kč z letošní sbírky mluví za vše.

Výtěžek tříkrálového koledování je 
určen na pomoc nemocným, handica-
povaným, seniorům, matkám s dětmi 
v tísni a dalším potřebným. Na přímou 
pomoc jde 95 procent z vašeho daru.

Děkuji za vaši pomoc i za drobné dár-
ky a sladkosti pro děti.

Marta Rejšková
Evangelické bohoslužby 
v Krucemburku – Vánoce 2022
24. prosince – bohoslužby v kostele 
v Krucemburku v 10.00 h
25. prosince – Boží hod vánoční, bohoslužby 
s večeří Páně 10.00 h v Krucemburku
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V těch dnech vyšlo nařízení od císaře Au-
gusta, aby se v  celé říši provedlo sčítání 
lidu. To bylo první sčítání a konalo se, když 
byl v  Sýrii místodržitelem Kvirinius. Šli 
tedy všichni, aby se dali zapsat, každý do 
svého města. Také Josef se odebral z gali-
lejského města Nazareta vzhůru do Judska 
do města Davidova, aby se dal zapsat spo-
lu s Marií, sobě zasnoubenou ženou, která 
byla v  požehnaném stavu. Když tam byli, 
naplnil se jí čas, kdy měla porodit. A poro-
dila svého prvorozeného syna, zavinula ho 
do plének a položila do jeslí, protože v zá-
jezdním útulku nebylo pro ně místo. V  té 
krajině nocovali pod širým nebem pastýři 
a střídali se na hlídce u svého stáda. Najed-
nou u nich stál anděl Páně a sláva Páně se 
kolem nich rozzářila a padla na ně veliká 
bázeň. Anděl jim řekl: „Nebojte se! Zvěstu-
ji vám velikou radost, radost pro všechen 
lid: V městě Davidově se vám dnes narodil 
Spasitel – to je Kristus Pán. To bude pro 
vás znamením: Naleznete děťátko zavinu-
té do plének a položené v jeslích.“ A náhle 
bylo s  andělem celé množství nebeských 
zástupů a  takto chválili Boha: „Sláva na 
výsostech Bohu a  na zemi pokoj lidem, 
v kterých má Bůh zalíbení.“ 

(Lukášovo evangelium 2,1-14)

Evangelijní úryvek o narození Božího Syna 
začíná kronikou, která tuto událost umís-
ťuje do kontextu světových dějin. I  když 
si Bůh pro tvoření svých dějin posluhuje 
mocnými, vlastní dějiny spásy ve skuteč-
nosti vytváří chudí a pokorní, lidé naslou-
chající Bohu. Boží Syn přichází jako ten, 
pro kterého mezi lidmi není místo. Přichází 

způsobem, který lidé vůbec nečekali, příliš 
obyčejně a chudě. Proto ho poznají a při-
jmou jen lidé pokorní.

Ježíš přichází jako dítě závislé na dru-
hých. To má pro náš život hluboký smysl. 
Stal se maličkým mimo jiné také proto, 
aby se ho nikdo nemusel bát, abychom 
ho mohli přijmout doslova do své náruče, 
abychom se s ním mohli potěšit, abychom 
mu mohli projevit svoji něžnost a lásku. Je 
to projev zranitelnosti lásky našeho Boha, 
která respektuje naši svobodu. A ti, kdo ho 
přijmou v jeho závislosti na druhých, na je-
jich lásce, kdo ho přijmou v jeho bezmoci, 
těm dá moc stát se Božími dětmi, jak píše 
v úvodu svého evangelia sv. Jan.

Po jeho narození zazní krásná slova 
anděla: „Nebojte se! Zvěstuji vám velikou 
radost, radost pro všechen lid: V městě Da-
vidově se vám dnes narodil Spasitel – to je 
Kristus Pán.“ Vždycky, když Pán zvláštním 
způsobem vstupuje do našeho života, nás 
nejprve zbavuje strachu. Neboj se! Je to 
jakási pečeť jeho příchodu. Je důležité, že 
přišel pro všechny. Chce, aby všichni proži-
li plnost radosti, aby všichni byli spaseni. 
Slovo „dnes“ znamená, že od této chvíle 
je v každém dni znovu přítomný tento čin 
Boží lásky. Ježíš se znovu rodí v  lidských 
srdcích, znovu každý den čeká, že ho při-
jmeme do svého života. Chce, abychom se 
připodobnili jemu právě tím, že ho přijme-
me. Tak nás bude moci i dnes vysvobodit 
ze smrti a ze všeho těžkého k novému živo-
tu, který přinesl. To je ten zdroj pravé, trva-
lé radosti, kterou všichni pokorní a chudí 
mohou prožívat už tady na zemi a jednou 
na věčnosti.

Přeji nám, aby nás blízkost betlémského 
Dítěte povzbudila a vnesla do našich živo-
tů novou odvahu, naději a radost! Příjem-
né a radostné Vánoce a pokojné dny celého 
roku 2023 vyprošuji vám všem.

Pavel Seidl

POSELSTVÍ dÍTěTE Z BETLÉMA

24. prosince  ....  SObOtA  ŠtěDRý DEn 
Vojnův Městec  ...  15.30 h.  mše svatá ze slavnosti 
     Narození Páně 
Sopoty  ...............  17.00 h.  mše svatá ze slavnosti 
     Narození Páně
Krucemburk  ......  22.00 h.  půlnoční mše svatá
25. prosince  ..... nEDěLE  Slavnost nAROzEní Páně 
Krucemburk  ........  8.00 h. 
Horní Studenec  ...  9.30 h. 
Škrdlovice  .........  11.00 h. 
26. prosince  ... POnDěLí  Svátek sv. Štěpána, 
Krucemburk  ........  9.30 h. prvomučedníka
Vojnův Městec  ...  11.00 h. 
Krucemburk  ......  17.00 h.  vánoční koncert v kostele 
     sv. Mikuláše
27. prosince  ......  ÚtERý  Svátek sv. Jana, apoštola
Krucemburk  ......  18.00 h.  mše svatá s obřadem 
     žehnání vína 
30. prosince  .......  PátEK  Svátek Svaté rodiny
Krucemburk  ......  18.00 h.  mše svatá s obnovou 
     manželských slibů 
31. prosince  ....  SObOtA  SILVEStR 2022
Škrdlovice  .........  11.00 h. 
Krucemburk  ......  16.00 h.  děkovná mše svatá 
     na závěr občanského roku
1. ledna 2023  ... nEDěLE  Slavnost MAtKy bOŽí, 
Krucemburk  ........  8.00 h.   nOVý ROK 2023
Horní Studenec  ...  9.30 h. 
Vojnův Městec  ...  11.00 h. 
Sopoty  ...............  16.30 h.
6. ledna  ..............  PátEK  Slavnost zjevení Páně, 
     tři králové
Krucemburk  ......  18.00 h.  mše svatá s obřadem 
     žehnání vody, kadidla a křídy
8. ledna  ............ nEDěLE  Svátek Křtu Páně 
Krucemburk  ........  8.00 h. 
Horní Studenec  ...  9.30 h. 
Vojnův Městec  ...  11.00 h. 

Pořad katolických bohoslužeb o Vánocích 
ve farnostech Krucemburk a Sopoty

VÝPISY Z  ROZSUdKŮ SOUdŮ

V havlíčkobrodském Státním okresním ar-
chivu se ve fondu „Krucemburk“ zachoval 
opis části rozsudků Krajského soudu v Kut-
né Hoře, resp. Okresního soudu v Chotěbo-
ři z let 1867–68 a 1879–80, které se týkaly 
občanů Krucemburka. Proč jej kdosi poří-
dil, se už asi nikdy nedozvíme, ale s odstu-
pem zhruba 150 let je zajímavé, někdy až 
úsměvné, sledovat, co bylo tehdy považo-
váno za trestný čin a k jakým trestům byli 
jednotliví delikventi odsuzováni. Pokud 
se jednalo o pouhý finanční postih, šly tyto 
pokuty do tzv. „chudého ústavu obce kru-
cemburské“, ze kterého byli podporováni 
chudí a nemajetní spoluobčané.

Tak např. 20. prosince 1867 byl odsouzen 
Václav Smeykal „pro přestupek proti veřej-
né mravopočestnosti“ k  peněžité pokutě 
1 zl. R. Č. (1 zlatý rakouského čísla).
•	 20. března 1868 byl Josef Vasický potres-

tán za krádež a podvod k 14dennímu vě-
zení, které si odpykal v Krumlově na Mo-
ravě (míněn zřejmě Moravský Krumlov).

•	 28. března si vyslechl rozsudek Jan Pod-
roužek – „pro odcizenou v obecním lese 
borovici, tedy za přestupek proti bezpeč-
nosti jmění“, byl odsouzen k dvoudenní-
mu vězení a pokutě 1 zlatý

•	 20. dubna byli zdejší kupci pánové Josef 
Teplý a Eduard Still potrestáni pokutou 
5  zlatých „pro přestupek nesprávného 
šenkování lihovin“.

Už o den později byl Václav Zvolánek „pro 
domnělé cizoložnictví a  pro vzdálení se 
z  obce dle udání více než 6  roků trvající“ 
zbaven práva k provozování šenkýřské živ-
nosti (proti čemuž 8. máje podal odvolání; 
s jakým výsledkem – nevíme).
•	 11. května toho samého roku byl Jan Zer-

zavý, tovaryš krejčovský, odsouzen pro 
zločin krádeže k 14dennímu žaláři.

•	 26. září byl výše uvedený Václav Zvolá-
nek znovu potrestán, tentokrát pokutou 
5 zlatých „pro přestupek proti bezpečnos-
ti osoby“.

•	 24. října byl Václav Doležal, sedlářský to-
varyš, odsouzen pro zločin krádeže k de-
setidennímu, jedním postem zostřenému 
žaláři. Spolu s ním byl pro ten samý zlo-
čin souzen také Josef Daniel, krejčovský 
tovaryš – neznámo, s jakým výsledkem.

•	 5. května 1879 byl odsouzen Josef Dufek 
k  pokutě 1  zlatý „skrze přestupek proti 
bezpečnosti cti, kterýž proti p. Františkovi 
Musilových spáchal tím, že jemu nadával 
a na cti utrhal“.

•	 24. února 1880 neušel pokuty 2 zlaté do 
„chudé kasy místních chudých“ Engl-
bert Pátek „skrze přestupek proti p. Jose-
fu Pátkovi, policejnímu komisaři, nesluš-
ně se choval“.

Pozadu ovšem nezůstávaly ani ženy:
•	 8. září 1868 byla odsouzena pro přestu-

pek proti bezpečnosti jmění k  pokutě 
2 zlaté 50 krejcarů Kateřina Čapková.

•	 24. října t. r. si vyslechla v Kutně Hoře ortel 
šestinedělního žaláře pro zločin podvodu 
Victorie Hlušičková, 17 roků stará služka.
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•	 2. června 1879 byla odsouzena k pokutě 
2 zlaté Anna Švestková „skrze přestupek 
krádeže, jejž spáchala, že na den Božího 
vstoupení, když s kostela domů šla, krad-
la v zahradě farní zeleninu“.

•	 2. prosince 1868 byla paní Františka 
Šmídlová potrestána pokutou 5  zlatých 
„za tou příčinou, že se co svědkyně ku stání 
a trestnímu přelíčení proti Janu Pospícha-
lovi z (mylně) Kohoutova – nedostavila“. 

Jestliže ale v  předchozích verdiktech sou-
dů jsou důvody odsouzení formulovány 
většinou pouze obecně, v  tomto konkrét-
ním případě známe i  podrobnosti, ovšem 
z jiného zdroje, viz dopis v rámečku.

Soudy tehdy fungovaly rychle, takže už 
30. září 1868 byl Jan Pospíchal „pro zločin 
veřejného násilí odsouzen k těžkému žaláři 

na dobu šesti měsíců, každého pátku celého 
trestu postem zostřeném“. Josef Bílek mohl 
být spokojen, s Janem Pospíchalem se totiž 

soudil o  dlužné 4  zlaté a  snadno si mohl 
domyslet, pro koho asi byly ony 2 patrony 
určeny.

Za poslední čtvrtletí letošního roku naše 
jednotka vyjížděla celkem k  pěti událos-
tem. Jednalo se 3× o  technickou pomoc, 
1× o únik nebezpečných látek a 1× o požár. 

Podařilo se nám sehnat pro chod jednot-
ky několik sponzorských darů a tímto by-
chom chtěli poděkovat firmám:
•	 COOP HB – sponzorský dar ve výši 

5.000 Kč, který nám umožňuje odběr ob-
čerstvení a nealko pití pro potřeby výjez-
dové jednotky v dané výši. 

•	 Feroplast, spol. s r.o. – sponzorský dar ve 
výši 5.000 Kč, který byl použit na nákup 
rozdělovače C-D-C.

•	 Backer Elektro CZ – sponzorský dar ve 
výši 10.000 Kč, který byl použit na nákup 
dvou kusů přileb pro technické zásahy.

•	 VIATRONIC s.r.o. – sponzorský dar ve for-
mě dvou kusů tlakových lahví do dýcha-
cích přístrojů v celkové výši 16.000 Kč.

•	 Nadace ČEZ – šest kusů přileb pro tech-
nické zásahy v celkové výši 27.816 Kč.

•	 ELKO Elektro s.r.o. Krucemburk – sponzor-
ský dar elektromateriálu ve výši 20.000 Kč 
na rekonstrukci hasičské zbrojnice.

za posledních pět let v hasičské zbroj-
nici proběhlo několik zásadních změn.
•	 Rok 2017. Z důvodu převodu naší „nové“ 

Cisternovové Automobilové Stříkačky 
(CAS) od profesionálních hasičů z  Ha-
vlíčkova Brodu se musela vybourat 
a snížit podlaha, tak abychom s ní mohli 
bez problémů zajet.

•	 Rok 2019. S probíhající prací na zateple-
ní bytového domu čp. 193 a 345, kterého 
je zbrojnice součástí, proběhlo zateplení 
stropu.

•	 Rok 2020. Náš vozový park se z důvodu 
rekonstrukce na příjezdové cestě a  par-
kovišti před zbrojnicí na půl roku přestě-

hoval do areálu místní čistírny odpad-
ních vod. 

•	 Rok 2021. Z rozpočtu městyse byly uvol-
něny finanční prostředky na výměnu 
starých vrat za sekční, elektricky ovlá-
dané. Dále proběhly práce na opravě zdí 
a jejich výmalba.

•	 Rok 2022. Tento rok byl pro naši jednot-
ku a zbrojnici velmi zásadní:
* proběhla kompletní výměna elektro-

instalace s osvětlením, kterou jsme si 
kromě zapojení realizovali sami;

* kompletní výměna rozvodu vody, tla-
kového vzduchu, odpadu a  topení 
(děkujeme firmě BEHO, spol. s r.o., za 
nástřik radiátorů);

* díky sponzorskému daru od firmy 
Czech LANA, s.r.o., v  podobě dře-
věných desek naši členové vyrobili 
mnoho potřebného úložného prostoru 
v podobě skříní a polic;

* nový rám pro montážní jámu s prkny 
na záklop;

* výsprava stávající podlahy a nanesení 
průmyslové stěrky;

* rekonstrukce denní místnosti a  WC 
s instalací nového nábytku a nerezové-
ho dřezu, který bude sloužit například 
pro dekontaminaci helem a masek.

Celkem jsme se za tento rok na rekonstruk-
ci podíleli počtem 2.950 odpracovaných 
dobrovolnických hodin.

Děkujeme tímto za vstřícnost obyvate-
lům bytového domu, jelikož jsme dobro-
volnické práce prováděli ve svém volném 
čase a většinou o sobotách a nedělích, dále 
všem sponzorům a  hlavně našemu zřizo-
vateli městysi Krucemburk za podporu!!!

Po prázdninové pauze se od září opět 
začali scházet naši mladí hasiči. V sobotu 
18. září, kdy počasí vůbec nepřálo, se děti 

zúčastnily soutěže v požárním útoku O po-
hár města Slatiňany. Umístily se na 15. mís-
tě. Letošní podzim nám počasí přálo, takže 
až do půlky října mohly schůzky probíhat 
na hřišti u hasičské klubovny, a děti si tak 
mohly trénovat různé disciplíny hasičské-
ho sportu. Na první listopadovou sobotu 
jsme si pro děti připravili výlet plný pře-
kvapení. Na úvod děti dostaly nové fleeco-
vé mikiny s výšivkou HASIČI Krucemburk. 
Tímto bychom chtěli poděkovat společ-
nosti Elasta-Vestil za sponzorský dar pro 
děti ve výši 10.000 Kč, který byl částečně 
použit na pořízení mikin. Dále naše cesty 
směřovaly do Jihlavy na KOPIS (Krajské 
operační a informační středisko), kde bylo 
dětem podrobně vysvětleno a  ukázáno 
fungování operátorů tísňové linky. Během 
naší návštěvy bylo vyřízeno několik hovo-
rů na tísňovou linku. Děti i  členové JSDH 
tuto zkušenost hodnotili velmi pozitivně. 
Druhou zastávkou výletu byla nová hasič-
ská stanice v  Havlíčkově Brodě. Jeden ze 
sloužících hasičů nás provedl celou stani-
cí, ukázal nám jejich zázemí a na závěr ne-
směla chybět prohlídka garáží, kde si děti 
mohly vyzkoušet zásahové oblečení, osa-
hat a otěžkat pomůcky, které hasiči denně 
používají při své práci. Sladkou tečkou na 
závěr byla pro děti zkouška houkaček v ha-
sičských vozech a simulace výjezdu k po-
žáru. Celou prohlídku budovy a techniky si 
všichni užili. Výlet jsme zakončili obědem 
v pizzerii. Poslední schůzky letošního roku 
probíhají v hasičské klubovně, kde tvoříme 
vánoční dárečky pro seniory.

Na chod sboru a  kroužku mladých ha-
sičů nám věnoval pan Roman Kafka v za-
stoupení firmy Aluniall, s.r.o., finanční dar 
v hodnotě 10.000 Kč. Tímto mu patří naše 
poděkování.

Jiří Pospíchal

Slavný C.K. úřade v Chotěboři.
My níže psané představenstvo obce Stružince poníženě prosí, by slavný C.K. úřad 
ráčil tak dobrý býti, by Jana Pospíchala ráčil v krátkosti pod úřední dohlídku vzíti, 
poněvadž v  Krucemburku z  dvacátého na jednadvacátého v  12 hodin o  půl noci 
1868 února velkého přestupku se dopustil, pistole, kterou na každé příležitosti 
ozbrojen byl, vskutku pravdou jest, tu dal 22. února hráčovi Horáčkovi do druhého 
dne (do zástavy) za 1 zlatej, že si jí vyplatí.

Dozvědělo se představenstvo obce o  tom, tedy musel Horáček pistolu u  před-
stavenstva odevzdat, která 2  patronama nabita jest. Znamenám naší obci velké 
nebezpečenství hrozí, tedy poníženě prosíme, by slavný C.K. okresní úřad ráčil to 
v krátkosti přece vzíti.

Ve Stružinci dne 23. června 1868 Josef Bílek, představený, 
Jan Joska, František Wasserbauer

Pokračování – Rozsudky soudů
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VALNÁ HROMAdA HONEBNÍHO SPOLEČENSTVA KRUCEMBURK SPOLEK ZAHRÁdKÁřŮ

Zdravíme všechny příznivce sportu a  ra-
neckého fotbalu. Od minulého příspěvku 
do obecních novin už uběhl nějaký čas 
a  máme za sebou podzimní část sezóny 
2022–23. Pokud bychom ji měli nějak hod-
notit, je třeba se na aktuální situaci dívat 
z různých pohledů. Průběžné 10. místo asi 
není kdovíjaký úspěch, přesto bych uplynu-
lé období hodnotil spíš pozitivně. Odehráli 
jsme několik těžkých utkání a závěr sezóny 
nám výsledkově úplně nevyšel, přesto prá-
vě v těch těžkých utkáních, která se pro nás 
nevyvíjela úplně dobře, jsme se dokázali 
zvednout a  zvrátit je na svoji stranu nebo 
získat alespoň bod za remízu. Občas nám 
chybělo i  trochu toho pověstného sportov-
ního štěstí, ale tak už to ve sportu chodí. 

Velmi pozitivní je také účast a  přístup 
většiny hráčů k  tréninkům, což je základ 
k  dalším úspěchům. To je zásluha přede-
vším Romana Brychnáče, který dokázal pro 
mužstvo připravit vždy zajímavé tréninko-
vé jednotky podle potřeb mužstva, které 
hráče baví. I  díky tomu se také podařilo 
rozšířit kádr tak, že po dlouhé době jsme 
v  průběhu sezóny nemuseli řešit zásadní 
problémy s nedostatkem hráčů.

Pro ty fanoušky, které by více zajímal 
průběh jednotlivých zápasů, jsme 
znovu obnovili klubové webové strán-
ky, kde je možné po každém utkání 
najít aktuální článek ze zápasu. Na-
jdete zde i případné aktuality a důle-
žité informace týkající se TJ Spartak. 
To vše můžete najít na adrese https://
spartakstareransko.estranky.cz

Podzimní část jsme uzavřeli přede-
hrávkou 1. jarního kola na 10. místě 
se ziskem 18  bodů. Výsledky najdete 
v přehledu. 

Teď nás čeká zimní přestávka, bě-
hem které jsme se v  rámci přípravy 
přihlásili do Hlinecké futsalové soutě-
že. Pokud by nás i zde chtěl někdo sle-
dovat nebo fandit, všechny informace 
najde na webu: https://futsalhlinsko.
cz. Zimní přípravu bychom pak rádi 
zakončili společným soustředěním. 
Pokud to počasí dovolí, jarní část 
budeme zahajovat domácím zápa-
sem proti Ledči n/S  B, a  to v  neděli 
26. března 2023 od 15 hodin. Všechny 
srdečně zveme.

Valná hromada Honebního společenstva 
Krucemburk se bude konat v sobotu 4. 2. 
2023 od 15.00 hodin v klubovně Myslivec-
kého sdružení Krucemburk z. s., Na Liško-
vě č. ev. 9, Krucemburk.

PROGRAM: Zahájení. Volba orgánů val-
né hromady. Zpráva výboru – starosty ho-
nebního společenstva za uplynulé období. 
Volba starosty, místostarosty a  členů ho-
nebního výboru. Rozhodnutí o  pronájmu 
honitby. Usnesení. Závěr.

Valná hromada je usnášeníschopná, po-
kud jsou přítomni členové HS, kteří mají 
více než polovinu hlasů. Nesejde-li se po-
třebný počet členů s odpovídajícím počtem 
hlasů po uplynutí jedné hodiny od stano-
veného počátku valné hromady, může se 

valná hromada platně usnášet za jakého-
koliv počtu hlasů přítomných členů. 

Poučení o zastupování:
•	 vlastník honebního pozemku se může ne-

chat na valné hromadě zastoupit jiným 
vlastníkem honebního pozemku na zá-
kladě plné moci předtištěné na druhé 
straně pozvánky, která mu bude doruče-
na před konáním valné hromady

•	 spoluvlastníci honebních pozemků se po-
dle § 26 odst. 5 zákona č. 449/2001 Sb., 
musí dohodnout, kdo z nich bude vyko-
návat práva člena honebního společen-
stva, který se musí na valné hromadě 
prokázat plnými mocemi od všech ostat-
ních spoluvlastníků.

Staré Ransko – Šmolovy ........... 2:0 (1:0)  Z. Zvolánek; V. Hudec
Ledeč n/S – Staré Ransko ......... 6:1 (3:0)  P. Janáček
Staré Ransko – Přibyslav B ....... 2:1 (1:1)  V. Hudec; J. Dymáček
Habry – Staré Ransko  ............... 2:1 (0:0)  J. Janáček
Staré Ransko – Jeřišno .............. 1:0 (1:0)  P. Janáček
Kožlí – Staré Ransko  ................ 0:2 (0:1)  Z. Zvolánek; P. Janáček
Staré Ransko – Dlouhá Ves ....... 1:1 (0:0)  V. Boguaj ml.
Staré Ransko – Věžnice ............. 1:5 (1:4)  A. Havlíček
Lipnice – Staré Ransko  ............ 2:2 (2:2)  V. Hudec; J. Janáček
Staré Ransko – Havl. Brod C ..... 4:4 (2:3)  Z. Zvolánek 2x; J. Janáček; F. Holcman
Nová Ves – Staré Ransko  .......... 4:3 (2:2)  Z. Zvolánek; P. Janáček; J. Dymáček
Staré Ransko – Keřkov .............. 4:3 (2:2)  F. Holcman; Z. Zvolánek; P. Janáček; V. Hudec
Herálec – Staré Ransko  ............ 7:2 (4:0)  R. Brychnáč; D. Holcman
Šmolovy– Staré Ransko  ........... 5:3 (2:0)  V. Hudec; A. Havlíček; F. Holcman

Dny se pomalu krátí, a  přestože letošní 
podzim připomínal spíše jaro, má už každý 
zahradník své zahrady, zahrádky, balkony 
i truhlíky připravené na zimu. Nastává čas 
vegetačního klidu a  pro zahrádkáře je to 
čas zhodnocení, třídění semínek, v lepším 
případě zpracovávání úrody, zamyšlení. 
A  jaký byl ten letošní zahrádkářský rok 
u nás ve spolku?

Příroda nepočká, a  tak covid ne-covid, 
ruce zabořené v hlíně, úžasná terapie, žád-
ná omezení. Spolková činnost však omeze-
ná byla. Proto jsme se po uvolnění už těšili 
na společný výlet – tentokrát do Průhonic-
kého parku. Průhonický park je ve správě 
Botanického ústavu Akademie věd České 
republiky. Je sice přístupný, ale po covidu 
bylo obtížné zajistit průvodce na sobotní 
prohlídku. Tím, že se to našemu předse-
dovi podařilo, se stal z prohlídky nevšed-
ní zážitek. Pan akademik přišel a nejdříve 
trošku zavtipkoval, jestli chceme výklad 
v  latině, poté však zasvěceně vykládal 
v češtině o všech rostlinách, upozorňoval 
na méně nápadné, zato však vzácné, kte-
rých bychom si v  záplavě rododendronů 
a azalek vůbec nevšimli. Ochotně a trpěli-
vě zodpovídal všechny dotazy. 

Neodmyslitelnou součástí našich zájez-
dů je i  možnost nákupu výpěstků. Tuto 
možnost naši zahrádkáři plně využili 
v  Dendrologické zahradě v  Průhonicích 
a také v zahradnickém centru Hortis a Star-
kl v  Čáslavi. Takto zakoupené výpěstky 
později obdivujeme na našich výstavách.  

Neuskutečněnou výroční členskou schů-
zi jsme nahradili netradičně letním setká-
ním u myslivecké klubovny. Venkovní opé-
kání společně s rodinnými příslušníky byla 
příjemná změna.

Jenom při letmém pohledu do našich za-
hrad bylo jasné, že letos moštování bude. 
Uvědomíme-li si při pohledu na krásné 
ovoce v  obchodech, kolik chemického 
ošetření muselo podstoupit, aby přeži-
lo cestu a  aby takhle krásně vypadalo po 
celou dobu záruky, je potom celkem jasná 
volba, čemu dáme při konzumaci před-
nost. Moštováním lze zhodnotit i  méně 
kvalitní ovoce přeměnou v  lahodný ná-
poj. Naši zahrádkáři od 24. září celkem 
pět sobot odpracovali 68 hodin nelehké 
práce a pro naše spoluobčany vymoštovali 
úctyhodných 1.900 litrů kvalitního moštu. 
Je třeba jim poděkovat.

Na závěr bychom chtěli poděkovat našim fa-
nouškům za podporu a  přízeň a  všem popřát 
do nového roku spoustu zdraví, štěstí, pohody, 
úspěchů a  hodně příjemných sportovních zá-
žitků.

za TJ Spartak a oddíl kopané Pavel Novosad

Tj SPARTAK STARÉ RANSKO POdZIMNÍ ČÁST SEZóNY 22–23 – MUŽI

Jiří Zrzavý v. r., starosta honebního společenstva

str. 19
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V  návaznosti na výstavu Přived-
li svět domů. Binkovi a  Josef Go-
čár, která byla v  letních měsících 
představena ve Východočeském muzeu 
v Pardubicích, nyní vyšla v nakladatelství 
Vysoké školy uměleckoprůmyslové v Praze 
i obšírná odborná publikace. Čtenáře kni-
ha zavede do Krucemburku na prahu 20. 
století a odvypráví příběh přátelství a pro-
fesního propojení rodiny majitelů krucem-
burské koželužny Binkových s architektem 
Josefem Gočárem. Bohaté obrazové ma-
teriály, stejně tak jako vlast-
ní dobové fotografie bratrů 
Josefa a  Dušana Binkových, 
zprostředkovávají intenzivní 
vizuální zážitek. 

Binkovi v  Krucemburku 
vedli po staletí prosperující 
koželužnu, která pro ně byla 
nejen zdrojem obživy, ale i ja-
kousi hnací silou k rozvoji zá-
jmů a vášní, mezi něž patřilo 
především umění. V  mnoho-
značném názvu  Přivedli svět 
domů  se symbolicky promítají nesmírná 
kultivovanost, vzdělanost a  světaznalost 
Binkových i  jejich předků Skřivanových. 
Vlastnosti, které se v rodině předávaly stej-
ně jako továrna z  generace na generaci. 
V takovém prostředí byl vychováván i mi-
lovník umění, sběratel, novodobý mecenáš 
a amatérský fotograf Josef Binko, který už 
ve svých sedmadvaceti letech rozpoznal 
neobvyklý talent svého přítele z  Mánesa, 
mladého architekta Josefa Gočára, a pově-
řil ho stavbou rodinného domu. Červená 

vila z let 1907–1909, Gočárova první samo-
statná stavba, tak představuje pomyslné 
zrcadlo jejich osobností, jejich chápání do-
mova i světa, ale také jejich mladické od-
vahy. Nové impulsy oba proměňovali v ori-
ginál, každý ve své vlastní profesi a každý 
po svém. Gočár velkolepě a  expresivně, 
Binko často skrytě a nenápadně. Přátelství 
se sňatky bratrů Josefa a  Dušana Binko-

vých a  Josefa Gočára s  par-
dubickými rodačkami, sest-
rami Chladovými, proměnilo 
v  rodinný svazek. Gočár tak 
ke Krucemburku přilnul víc, 
než na počátku století tušil – 
našel zde svůj druhý domov 
a milující rodinu. Spolu s ním 
sem přicházely i  další vý-
znamné osobnosti a  podněty 
tehdejšího uměleckého světa 
a pronikaly mnohdy odvážné 
architektonické vize. I  když 

lze hlavní těžiště Gočárových projektů pro 
Binkovy (Bílá vila, Červená vila a návrh ku-
bistické přístavby pro Starý dům) sledovat 
spíše před první světovou válkou, vědomí 
svobody, duchovně sdílená masarykovská 
příslušnost a  touha budovat republiku 
svedla jejich cesty ještě mnohokrát. Josef 
Gočár u svých příbuzných nacházel nejen 
profesní podporu, nezištnou pomoc za 
války, ale i samozřejmou oporu v osobních 
záležitostech. Přes sto let starý příběh to-
várníků a  architekta, zachycený na feno-

menálních fotografiích bratrů Josefa a Du-
šana Binkových, ilustruje tehdejší i dnešní 
význam soudržné Evropy, kde se prolínají 
světové a lokální hodnoty, na kterých sta-
víme vlastní identitu.

Autory textů jsou historičky umění Si-
mona Binko, Marie Fiřtová, Anna Rouba-
lová, Veronika Soukupová, politolog Jan 
Květina a ekonomové Martin Lukavec, Petr 
Toth. Doplněné o  rozhovory s  Jakubem 
Drábkem, Rudolfem Kučerou, Patrikem 
Ornstem a  Ladislavem Zikmundem-Len-
derem. Vedoucí výzkumného projektu je 
textilní výtvarnice Jitka Škopová, grafika 
Jakub Novotný, nově vzniklá fotodoku-
mentace Ondřej Přibyl. 

Kniha vznikla v rámci výzkumného pro-
jektu „Průmysl a umění: Opomíjené regio-
nální osobnosti podnikatelů coby hybatelů 
hospodářského pokroku Československa, 
jejich význam a spolupráce s umělci, archi-
tekty a  designéry“, financovaného z  Pro-
gramu na podporu aplikovaného výzkumu 
a experimentálního vývoje národní a kul-
turní identity na léta 2016–2022 (NAKI  II) 
Ministerstva kultury ČR. 

Představená kniha je součástí cyklu vý-
stav a  publikací, které ohledávají téma 
vztahu průmyslu a umění v první polovině 
20. století na půdorysu prolínání se život-
ních příběhů významných umělců a jejich 
podporovatelů z  řad předních průmyslní-
ků.

Příběh propojení krucemburské rodiny binkových s architektem Josefem Gočárem. 
Simona Binko, Marie Fiřtová, Jitka Škopová (eds.): Přivedli svět domů. Binkovi a Josef Gočár. 
Nakladatelství UMPRUM, 2022, 424 stran, česky.

NOVÁ PUBLIKACE

Narodila se 14. července 1910 v Řestokách 
u Chrudimi. Rodiče byli povahově rozdílní 
jako oheň a voda. Tatínek Šmahel byl po-
tomek mlynářů s neklidnou toulavou duší, 
maminka vyučená švadlena, která své ži-
votní sny a  touhy nedokázala realizovat, 
jelikož postavení ženy před sto dvaceti lety 
bylo jiné než dnes. Rodina se často stěho-
vala. Její osudy zachytila spisovatelka v ro-
mánu Žena roku 1900.

Život Heleny Šmahelové ovlivnilo blízké 
přátelství a soužití se spisovatelem Jaromí-
rem Johnem v  letech 1943–1952. Na  jeho 
popud vystudovala psychologii, začala 
svou spisovatelskou kariéru a  po smrti 

Jaromíra Johna 
uspořádala jeho literární pozůstalost.

V  letech 1984–1987 vyšla její šmahelov-
ská autobiografická mlynářská trilogie. Za-
chycuje osudy Šmahelů v letech 1642–1915. 
Mlynáři Šmahelovi pocházeli z našeho kra-
je: jejich prvním mlýnem byl mlýn v Mož-
děnicích u Kaprového rybníka, poté mlýn 
ve Stružinci a  koncem 19. století zakou-
pili mlýn Hrkačku nedaleko tzv. Širokých 
schodů v Chrudimi. V trilogii spisovatelka 
popisuje běžné životní starosti a radosti ro-
diny na pozadí událostí v českých zemích, 
které život prostých obyvatel ovlivnily: 
protireformace, zrušení nevolnictví, tole-

ranční patent, války (napoleonské, prus-
ko-rakouská v  roce 1866) a  s  tím spojené 
nemoci a epidemie a další. V trilogii se ob-
jevují místa jako např. studenecký kostel 
(kam byla Možděnice přifařena), tvrz na 
Lipce, zámek v Nasavrkách (majitelé pan-
ství), rychtářství v  Trhové Kamenici, pří-
buzenské vazby např. na Stružinec, Rudu 
(myslivna u rybníka Januš).

Dnes její knížky můžeme ještě najít třeba 
ve vlastní knihovničce nebo např. v Měst-
ské knihovně ve Ždírci nad Doubravou.

Olga Málková

SPOLEK PřÁTEL KRUCEMBURKU HELENA ŠMAHELOVÁ (1910–1997)

5. listopadu 2022 uplynulo 25 let od úmrtí této známé české spi-
sovatelky, dramatičky, psycholožky, autorky dívčích románů 
(Mládí na křídlech, Velké trápení, Magda), ale i autobiografic-
kých románů (Stíny mých otců, Stopy mých otců, Hlasy mých 
otců, Žena roku 1900), přítelkyně spisovatele Jaromíra Johna 
(1882–1952, Rajský ostrov) a čestné občanky města Chrudimi.
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V  roce 2022 Spolek přátel Krucembur-
ku oslavil 30 let od svého založení (22. 9. 
2022). Prvním předsedou byl pan Pavel 
Vomela st., a to v letech 1992–2020, nyní je 
předsedkyní Helena Zvolánková ml. V sou-
časné době má SPK 68 členů.

Naše činnost v tomto roce byla různoro-
dá. Počátkem března jsme přispěli potra-
vinami ve výši více než 1.000 Kč na pomoc 
Ukrajině zasažené válkou. Sbírku vyhlásil 
Úřad městyse Krucemburk. V březnu jsme 
se zúčastnili filmového představení Záto-
pek (50 členů), v dubnu jsme instalovali ve 
výloze TEPu předvelikonoční výstavku te-
matických výrobků nejen našich členů, ale 
i dětí z MŠ, ZŠ a družiny ZŠ. 29. dubna jsme 
navštívili přibyslavské divadelní představe-
ní Švec loupežníkem (60 členů). 25. června 
jsme vyrazili na náš první plánovaný výlet 
jarním Humpoleckem (48 členů – Hulice, 
Zruč nad Sázavou, Humpolec, Okrouhlice), 
27. srpna pak na Pardubicko (50 členů – 
Rychmburk, Pardubice, Kočí, Luže).

V  pátek 25. listopadu jsme uspořádali 
výroční členskou schůzi, na kterou přijal 
pozvání pan starosta Mgr. Otto Kohout.

Přišla mezi nás také na naše pozvání paní 
Jaroslava Pecinová, která se před třiceti 
lety zasloužila o  založení našeho spolku: 
povyprávěla o okolnostech jeho vzniku 
a  významu takovéhoto spolku pro život 
obce, dále pak zavzpomínala na první 
výlety, besedy (např. s Radovanem Lukav-
ským), filmová představení...

Na adventní období připravujeme vánoč-
ní expozici s ukázkami vánočních výrobků 
našich členů; bude umístěna ve výloze na 
náměstí u zastávky autobusu.

Závěrem chceme popřát nejen všem našim 
členům, ale i příznivcům, finančním podpo-
rovatelům (Městys Krucemburk) a přátelům 

klidné Vánoce 2022 a hlavně zdraví do roku 
2023. Dále se těšíme na nové členy, kteří do 
našeho spolku zavítají.

A co nás ještě čeká? Tradiční adventní setkání s ukázkami vánoč-
ních dekorací a možností si také něco vyrobit.

Rok 2023 bude pro místní zahrádkáře ve znamení oslav 60. vý-
ročí založení místní organizace Krucemburk. Nejprve byla zalo-
žena pod Českým zahrádkářským svazem a od roku 2005 se osa-
mostatnila. Když okolní organizace zahrádkářů končily činnost, 
samostatný Spolek zahrádkářů Krucemburk plynule navázal 
na činnosti našich předchůdců. V rámci tradiční srpnové výstavy 
květin, kterou pořádáme jednou za dva roky, bychom si tentokrát 
rádi připomenuli i historii zahrádkářů. V této souvislosti prosíme 
naše spoluobčany, kteří mají nějaké fotografie či jiné dokumenty 
vztahující se k činnosti zahrádkářů, o jejich zapůjčení. Děkujeme. 

Dlouholetou tradici máme, ovšem naše členská základna stár-
ne, velmi rádi přivítáme nové členy. Přijďte mezi nás, má to smy-
sl. Spolková činnost se dnes moc nenosí. Internet nám dá odpo-
věď na každou otázku. Ale vědomí, že někam patřím, že se mohu 
na někoho spolehnout, že mohu pro někoho něco udělat, je pro 
člověka velice důležitá. Obzvlášť v této době. Příroda je náš život, 
a jaká kolem nás bude, záleží jen na nás.

V  nastávajícím vánočním čase přejeme všem klid a  pohodu 
a do roku 2023 hodně zdraví, spokojenosti a úspěchů.

Marie Pochopová

V neděli 23. října jsme zahájili novou sezónu pohádkou o Pyš-
né base. Pohádka o dvou dějstvích zaujala malé i velké diváky. 
Některé děti si dokonce posteskly, že byla moc krátká. Letoš-
ní kalendářní rok jsme zakončili pohádkou Jak Kašpárek čer-
ty obelstil, která již byla o něco delší. Pohádka byla úsměvná 
a dětem se moc líbila. Na závěr představení jsme si s dětmi za-
zpívali i koledy, což je pro nás již taková menší tradice. Všichni 
se tím naladíme do té správné vánoční pohody.

Děkujeme za přízeň a  do nového roku 2023 přejeme všem 
hodně zdraví, lásky a  pohody. Těšíme se na další setkávání 
s vámi při nedělních pohádkách v místním kině.

Vaši loutkáři

ČINNOST SPK V ROCE 2022

za výbor spolku 
Helena Zvolánková, předsedkyně SPK

LOUTKOVÉ dIVAdLO OBLÁZEK

Pokračování – Spolek zahrádkářů
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Poslední listopadová neděle byla zároveň 
první adventní nedělí a náš sbor byl stejně 
jako loni požádán o  zajištění občerstvení 
při rozsvícení vánočního stromečku. Letos 
jsme naštěstí nebyli omezeni žádným vlád-
ním covidovým nařízením, jako tomu bylo 
v předešlém roce, a tak si naši spoluobča-
né mohli pochutnat na horké medovině, 
svařáku i grogu a dětem byl podáván teplý 
čaj. Počasí bylo mrazivé, a tak horké nápo-
je došly ještě v průběhu akce. Výdělek z ob-
čerstvení ve výši 5.730 Kč a z veřejné sbírky 
do přiložených zapečetěných schránek ve 
výši 1.433 Kč bude věnován Dětskému do-
movu v Nové Vsi u Chotěboře.

V adventním čase apelujeme na obezřet-
nost při pálení svíček, adventních věnců 
a zábavní pyrotechniky.

Závěrem bychom rádi poděkovali všem 
aktivním členům za jejich pracovitost 
a obětavost. V letošním roce se odpracovalo 
opravdu velké množství brigádnických ho-
din a  spousta dalších hodin byla strávena 
na výjezdech, kterých bylo letos mnohem 
více než v  roce předešlém. V  neposlední 
řadě patří velké poděkování všem rodin-
ným příslušníkům za toleranci a  podporu 
v naší činnosti, která není vždy lehká a ně-
kdy i hodně časově náročná. Velké díky pa-
tří Úřadu městyse, spoluobčanům, firmám 
a podnikům v okolí, kteří nás podporují.

Všem spoluobčanům přejeme krásné 
a klidné prožití vánočních svátků v kruhu 
rodinném a do nového roku hlavně pevné 
zdraví.

za SDH Krucemburk 
Gabriela a David Dostálovi

Letošní ročník turnaje o mariášového krále 
Kraje Vysočina byl naplánován na sobotu 
24. října. Prezentace turnaje proběhla mezi 
8. a 9. hodinou. Během prezentace se podá-
vala na posilněnou polévka. Losování k jed-
notlivým stolům bylo provedeno před zahá-
jením turnaje počítačovým programem.

Hrála se čtyři kola po 60 minutách. Krát-
kou přestávku mezi jednotlivými koly si 
každý vyplnil po svém. Na každém tako-
vém turnaji se potkává spousta známých, 
a  tak je pořád o  čem mluvit. Hodnotí se 
hra, jak se komu daří, nebo kdo co ne-
zahrál dobře. Vysvětlují se herní situace 
a  v  nemalé míře někdy vzplanou i  emoce 
nad některou zbytečně prohranou hrou. To 
už k této hře patří, ale i mariášníci jsou ka-
valíři jako jiní sportovci. Jako rozhodčí tur-
naje musím říci, že všechny vzniklé spory, 
kterých bylo minimum, byly řešeny smírně 
a s nadhledem všech zúčastněných. 

Oběd byl naplánován po třetím kole, ale 
v zápalu boje byl přesunut až na konec tur-
naje. Tato varianta ušetřila spoustu času, 
protože zatímco hráči jedli, byly zpracová-

ny výsledky a turnaj se zbytečně neprota-
hoval. Do poslední chvíle nebylo rozhod-
nuto o vítězi turnaje, protože se o celkové 
prvenství přetahovali Milan Sabel z Vojno-
va Městce, Václav Tomek a Vlastimil Crha, 
oba z Letohradu. V konečném účtování byl 
nejlepší Vlastimil Crha, druhé místo obsa-
dil Václav Tomek a  třetí byl Milan Sabel. 
Nejlepší z  okolí byl ještě Miroslav Brabec 
z Vojnova Městce, který byl šestý. 

Po celkovém vyhlášení výsledků a předání 
cen byl turnaj zdárně ukončen ke spoko-
jenosti všech zúčastněných. Samozřejmě, 
že po každé takové náročné akci dochází 
k debatám, jaké to vlastně bylo. Doufáme, 
že všichni hráči byli spokojeni jak s orga-
nizací turnaje, cenami, jídlem, ale i s pro-
středím, ve kterém se hrálo. Na turnaji byli 
hráči z  různých koutů republiky, napří-
klad z  Hradce Králové, Trutnova, Pardu-
bic, Chrudimi, Bystřice nad Pernštejnem, 
Zbožňova, Ledče nad Sázavou, Havlíčkova 
Brodu, Letohradu, Poličky, Světlé nad Sá-
zavou a blízkého okolí. Myslím si, že i toto 
je cesta, která zviditelňuje náš městys Kru-
cemburk a TJ Sokol a celkově rozšiřuje jeho 
kulturní dění.

Ještě bych chtěl touto cestou poděkovat 
všem sponzorům, kteří tento turnaj podpoři-
li, a pomohli tak částečně zajistit věcné ceny. 
Dále děkuji vedení Sokola za vstřícně vytvo-
řené podmínky a  všem jeho členům, kteří 
zajišťovali občerstvení po celou dobu turna-
je a bez kterých by úroveň turnaje nebyla od 
všech zúčastněných tak kladně hodnocena.

za pořadatele turnaje Jan Hülle, 
člen Českého svazu mariáše 

TURNAj V  KřÍŽOVÉM MARIÁŠI

Pokračování – SDH

1

2

3

4

5

1 Čištění komunikace v Krucemburku  
 – únik nebezpečných látek
2 Exkurze mladých hasičů do KOPIS Jihlava
3 Likvidace obtížného hmyzu
4 Nové zázemí v hasičské zbrojnici
5 Požár lesního porostu – Horní Studenec
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PERUN HLUBOKÁ PERUN CUP 2022

dRAČÍ LOdě 

Čtvrt století Perun organizuje turnaje 
v  malé kopané, to je úctyhodné čís-
lo, které v  okolí nemá napodobitele. 
Dnešní doba už takovýmto sportovním 
kláním nepřeje a postupně turnaje za-
nikají. V nejlepší oblibě byly tak před 
deseti lety, dnes zájem upadá, což po-
cítil i Perun. Ve středu bylo přihlášeno 
osm mančaftů, ale nakonec se zúčast-
nily pouze čtyři. Po loňském zoufalém 
pokusu přestěhovat Perun Cup na  ví-
ceúčelové hřiště do Krucemburku jsme 
se vrátili na pověstný drňák do Hlubo-
ké. Na povrchu víceúčelového hřiště 
se nedá za vlhka nic provozovat, hrozí 
nebezpečí zranění. Zajímalo by mě, kdo 
něco takového mohl schválit.

Perun postavil do turnaje dva týmy, starší 
peruňáky a  naši mládež. Pozvání si nene-
chali ujít Rafani Havlíčkův Brod a 0 šance 

z Hlinska. Při čtyřech byl systém zápasů jas-
ný – každý s každým a o pořadí rozhodnou 
body a  skóre. Perun nezačal nijak dobře, 
když na úvod dostal od 0 šance 0:3, ale pak 
oba zápasy vyhrál. Rafani měli na kontě 

také dvě vítězství, Hlinecký tým pouze 
jedno stejně jako naše juniorka. O ko-
nečném pořadí rozhodl až poslední 
zápas, ve kterém junioři s  přehledem 
porazili 3:1 hlinecké hráče, a určili tak 
vítěze 25. ročníku Perun Cupu. Perun 
Hluboká první na skóre o gól před Ra-
fany. Třetí místo 0 šance také na skó-
re, také o  jeden gól před peruňáckou 
mládeží.

Skoro rok se mluvilo o tom, že půlju-
bilejní ročník vyhrají Uhlíři z Janovic, 
ale tento ambiciózní tým se nedokázal 
dát dohromady, aby to dokázal svými 
výkony na hřišti. Mrzí mě, že nedorazil 

ani čáslavský Dream Team, ale ty zchvátil 
covid, a to se dá pochopit. Turnaj mohl být 
daleko zajímavější. Co další ročník, to je 
otázka.

Luděk Strašil

Za podpory diváků se děvčata 
postupně rozehrávala a byly vi-
dět pěkné zápasy. Samozřejmě 
každá chtěla vyhrát, ale vítězka 
může být pouze jedna. 

Pořadí bylo následovné: 
1. místo  .....  Tereza Hubáčková
2. místo  ....  Sofie Bencová
3. místo  ....  Zuzana Losenická 
4. místo  ....  Adéla Fikarová 

Poděkování patří jak hráčkám 
a fanouškům, tak i sponzorům 
a  městysi Krucemburk, který 
tento tenisový svátek podpořil. 

Zdeněk Šrámek

Liga Vysočiny dračích lodí za rok 2022 je 
uzavřena. A Perun Hluboká opět na stup-
ních vítězů. Tým sportovců z klubu Perun 
Hluboká se stal vícemistrem Vysočiny 
v kategorii FUN MIX SPORT. 

Liga Vysočiny zahrnuje čtyři závodní so-
boty, a  to na Řece u Krucemburku, v Polné 
na rybníce Peklo, na telčském Štěpnickém 
rybníku a na Pilské nádrži u Žďáru nad Sá-
zavou. Naše posádka stejně jako minulý 
rok, díky kategorii Sport, nejčastěji zápasí 
s týmem pardubické Lokomotivy. Je to také 
parta bezva lidí, kterým ale rozhodně ne-
dáme žádné vítězství zadarmo. Letos jsme 
jim nestačili a počtem bodů zůstali za nimi 
na druhém místě. 

Ve Žďáře nad Sázavou, kde se konalo vy-
hlášení celé ligy, jsme si převzali diplomy 
a  poháry nejen za celkové druhé místo 
v kategorii, ale ocenění dostali i naši šikov-
ní kormidelníci, kteří perfektně odkormid-
lovali každou jízdu ve všech závodech ligy.

Je třeba podotknout, že Peruni jsou dob-
rá parta lidí, srdcařů, kteří se rádi scházejí, 
makají, odvádějí i  třeba bezvadnou práci 
pro charitu. A  nejen to, vychovávají mla-
dou nastupující generaci, která nás jednou 
zastoupí, a o tom to celé vlastně je. 

Neusínáme na vavřínech: čeká nás zim-
ní příprava, plánované společné soustře-
dění s Lokomotivou na další sezónu a dost 
možná se podíváme i za hranice – ale to je 
ještě v plenkách…

Eva Nováková, kapitánka posádky
V sobotu 3. prosince se konala 
v  krucemburské sokolovně miku-
lášská besídka. Děti, které přišly, 
si zatancovaly a zahrály připra-
vené hry a za ty dostaly sladkou 
odměnu. V pět hodin přiběhli čer-
ti a  přišel také Mikuláš s anděly, 
kteří dětem předali za básničku 
nadílku. Děkujeme  všem za účast 
a poděkování patří i sponzorům, 
kteří tuto akci podpořili.

děTSKÝ TENISOVÝ TURNAj

Dne 24. září odpoledne se na tenisových kurtech v Krucemburku uskutečnil dětský 
tenisový turnaj. Nejprve se hráčky rozcvičily, rozehrály a poté začaly první zápasy. 

MIKULÁŠSKÁ BESÍdKA
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Neděle 16. října byla pro Krucemburk oprav-
du svátečním dnem – slavili jsme posvícení, 
ale též nás čekala radostná událost, a to po-
žehnání varhan po dvouleté rekonstrukci.

Jsem moc ráda, že varhany nyní slouží a hrají a již se s nimi nemusíme trápit tak jako 
v minulých letech, kdy si dělaly, co chtěly, visely různé tóny či zase nehrály, takže 
hra na ně připomínala spíše souboj „kdo z koho“ :).

Ještě jednou moc děkujeme za všechny finanční příspěvky vám všem, vždyť vybrat 
783.000 Kč není málo. Děkujeme za štědrost a ochotu přispět tak ke kulturnosti naší 
obce. Na nové varhany se přijďte podívat, ráda vám je předvedu.

Marta Rejšková

V  sobotu 26. listopadu odpoledne 
se v kostele sv. Mikuláše v Krucem-
burku konal adventní koncert s ná-
zvem Rorate coeli desuper. Pořádala 
jej a finančně podpořila Římskoka-
tolická farnost Krucemburk ve spo-
lupráci s  městysem Krucemburk 
a KDU-ČSL. V podání souboru Can-
tores psalmorum zazněly zpěvy gre-
goriánského chorálu a vokálního ví-
cehlasu. Na nově opravené varhany 
zahrál MgA. Martin Moudrý, v jehož 
podání posluchači mohli vyslech-
nout skladby Johanna Sebastiana 
Bacha, Maxe Regera, a  dokonce 
varhaníkovo vlastní autorské dílo – 
mši Lux et origo, která měla v letoš-
ním roce premiéru. Děkujeme všem 
návštěvníkům za pozornou účast 
a sponzorům za jejich velkorysost.

Martin Janda

POŽEHNÁNÍ VARHAN

AdVENTNÍ KONCERT

Na programu:

K. Stecker - Koleda
 J. Očenášek - Česká mše vánoční 

Účinkují:
Giocoso a Sboreček  

Chrámový pěvecký sbor Krucemburk
Chalupářský orchestr

Řídí: Marta Rejšková

V s t u p n é  d o b r o v o l n é

KOSTEL SV. MIKULÁŠE V KRUCEMBURKU
Pondělí 26. 12. 2022 v 17:00 hodin

KOSTEL SV. MIKULÁŠE V KRUCEMBURKU
Pondělí 26. 12. 2022 v 17:00 hodin

VÁNOČNÍ KONCERTVÁNOČNÍ KONCERT
Srdečně vás zveme na
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Společnost Jana Zrzavého vyvíjí publikač-
ní činnost, kterou šíří osvětu o životě a díle 
malíře Jana Zrzavého. Na 32. Podzimním 
knižním veletrhu v Havlíčkově Brodě, kte-
rý se konal v říjnu 2022, se členové SJZ po-
starali o to, aby se knížky týkající se Jana 
Zrzavého dostaly ke čtenářům. U  prodej-
ního stánku SJZ si návštěvníci mohli pro-
hlédnout a zakoupit tyto publikace: 

•	 Jeníkovy pohádky 
Jan Zrzavý tu barvitým způsobem vylíčil 
kouzelný svět pohádek svého dětství.

•	 z ilustrační tvorby Jana zrzavého
Vhled do Zrzavého knižních ilustrací, 
které výstižně vyjadřují podstatu ilustro-
vaného uměleckého textu.

•	 Janu zrzavému s láskou
Soubor vzpomínek malířových 
příbuzných a přátel.

•	 Jan zrzavý a benátky
Druhé vydání z roku 2022 obsahuje úplný 
soubor 25 obrazů darovaných malířem 
benátským kapucínům.

SPOLEČNOST jANA ZRZAVÉHO NA 32. POdZIMNÍM KNIŽNÍM VELETRHU V HAVL. BROdě

Členky SJZ zažily při prodeji knížek 
mnohá nevšední setkání s  těmi, 
kdo se zajímali o  život a  dílo Jana 
Zrzavého. 
 
Mgr. Marta Rejšková o  tom říká: 
„Setkali jsme se s mnoha zajímavý-
mi lidmi, ať už známými osobnostmi 
(předsedou senátu Milošem Vystr-
čilem, Zdeňkem Svěrákem, Sandrou 
Pogodovou a dalšími), či lidmi, kteří 
prostě milují knihy – a těch tam bylo 
mnoho, u  našeho stánku především 
milovníci výtvarného umění a hlavně 
Jana Zrzavého. 

Milé bylo setkání s  manželi–cha-
lupáři z  Lipnice, kteří nám přišli oznámit, 
že ve veřejné soutěži k  pojmenování ulic 
ve městě navrhli ulici Jana Zrzavého.“  

Miloslava Michalová k  tomu dodává: 
„Než v  sobotu odešel Zdeněk Svěrák, pře-
dala jsem mu Jeníkovy pohádky. Podivil se, 

že něco takového existuje, a zajímal se o dět-
ské obrázky, jimiž je knížka vyzdobena. Dá-
rek přijal a věřím, že mu udělá radost.“ 

M. Michalová pokračuje dále: „Paní z Jih-
lavy si kupuje publikaci Jan Zrzavý a Benátky 
se slovy – Mám ho ráda; mladá dívka podo-

týká – Maturuji z  výtvarné výchovy. 
To jsem nevěděla o  obrazech u  be-
nátských kapucínů. 

Muž hovořící slovensky si ve vedlej-
ším stánku koupil publikaci J. Zrzavý 
a B. Martinů, v našem stánku Jeníko-
vy pohádky. Chce se s Janem Zrzavým 
seznámit, neboť bydlí v tomto kraji.

Paní z  Havlíčkova Brodu potkala 
Jana Zrzavého, když jí bylo pět nebo 
šest let a  šli s  tatínkem po náměstí 
v Havlíčkově Brodě. Tatínek jí o něm 
pověděl.“ 

A  tak by bylo možno pokračovat 
dále. Zájemců o knížky bylo hodně, 

a  přestože lidé letos zjevně šetří, kulturu 
si přece jen ujít nenechávají. A Jan Zrzavý, 
který do tohoto kraje bytostně patří, je tu 
stále vyhledáván a ctěn. 

Dr. Jitka Měřinská, Společnost Jana Zrzavého

V  knihovně se v  listopadu uskutečnila vý-
stava keramiky paní Elišky Polanské. Ná-
vštěvníci si mohli prohlédnout keramické 
výrobky, které jsou vhodné do interiéru, 
jako  hrnečky, mísy, aromalampy, svícny 
a  různé drobné keramické vánoční deko-
race, ale k vidění byly i keramické nádoby 
vhodné na zahradu v podobě nápaditě vy-
robených obalů na květináče. Za zapůjčení 
překrásných výrobků paní Elišce Polanské 
moc děkujeme.

za knihovnu Jana Coufalová a Olga Kotenová

VÝSTAVA KERAMIKY 
V KNIHOVNě 

Prodejní stánek Společnosti Jana Zrzavého



Příjemné prožití svátků vánočních, 
šťastný a veselý nový rok

Vám přeje redakce

Ve 4. čísle loňského zpravoda-
je jsme informovali o  výstavě 
výtvarných prací na téma „An-
děl“ v předsíní kostela svatého 
Mikuláše. Protože se výstava 
líbila, přinášíme ukázky dal-
ších vystavovaných děl.

ANděLÉ
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Domov

 22. října se uskutečnil výlov rybníka Řeka.

1 Ema Lupoměská
2 Johana Kramářová
3 Vanda Škrabánková
4 Natálie Stejskalová

1 2 3
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